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سه شنبه  ۹ مرداد ۱۴۰۳ / ۲۴ محرم ۱۴۴۶ / ۳۰ جولای ۲۰۲۴ / شماره ۴۱۴۲

 ۲۰ کیلوگرم تریاک از چمدان مسافر اتوبوس در شهرضا کشف شد
فرمانده انتظامی شهرستان شهرضا از کشف ۲۰ کیلوگرم تریاک در بازرســی مأموران از چمدان مسافر 
اتوبوس خبرداد. ســرهنگ صادق کاظمزاد در گفت و گو با »مهر« اظهارکرد: مأموران مستقر در ایستگاه 
ایست و بازرسی شهید امامی فرماندهی انتظامی شهرستان شهرضا، حین کنترل خودروهای عبوری به 
یک دستگاه اتوبوس مسافربری مشکوک شدند و برای بررسی بیشتر آن را به پارکینگ ایستگاه منتقل 
کردند. وی افزود: مأموران پس از هماهنگی با مرجع قضایی به بازرسی از اتوبوس پرداخته که در نتیجه 
آن از داخل چمدان یکی از مسافران مقدار ۲۰ کیلو موادمخدر از نوع تریاک کشف کردند. فرمانده انتظامی 
شهرستان شهرضا تصریح کرد: در این رابطه یک متهم شناسایی و دستگیر که پس از تشکیل پرونده برای 

انجام اقدامات قانونی به مرجع قضایی معرفی شد.

از برنامه های فرهنگی المپیاد فیزیک دانشگاه صنعتی اصفهان

بازدید نخبگان المپیاد فیزیک از مزرعه گردشگری لنجان
دانش آموزان شرکت کننده در المپیاد جهانی فیزیک در سفر به شهرستان لنجان از مزرعه فرهنگی گردشی 
و اقامتگاه بوم گردی کاریز لنجان بازدید کردند. به گزارش خبرگزاری صداوسیما، آشنایی با آداب رسوم و 
فرهنگ ایرانی و همچنین آشنایی با معماری اصیل ایرانی از مهمترین اهداف این سفر گردشگری بود. 
پنجاه وچهارمین المپیاد جهانی فیزیکی با حضور ۱۹۸ دانش آموز همراه با حدود ۱۵۰ همراه در دانشگاه 
صنعتی اصفهان برگزار شد و روز گذشته به کار خود پایان داد. در کنار این آزمون علمی، برنامه های جنبی 
فرهنگی و هنری مختلفی برای شرکت کنندگان در بازدید از اماکن تاریخی وگردشگری استان برگزار شد. 
المپیاد جهانی فیزیک با توجه به اهمیت روز افَزون فیزیک در بیشتر زمینه های فناوری و آموزش عمومی 
جوانان و همچنین با هدف افزایش ارتباطات بین المللی هر سال در یکی از کشور های جهان برگزار می شود.

محکومیت ۲ میلیارد ریالی قاچاقچی چوب در خمینی شهر
قاچاقچی ۸۵۰ کیلوگرم چوب بلوط جنگلی در خمینی شهر به پرداخت ۲ میلیارد ریال جریمه محکوم شد. 
رئیس اداره تعزیرات حکومتی شهرستان خمینی شــهر گفت: مأموران اداره منابع طبیعی و آبخیزداری 
شهر کوشک در بازرســی از یک کارگاه، چوب درختان جنگلی بلوط را به ارزش یک میلیارد و ۱۲۲ میلیون 
ریال به ظن قاچاق کشف و گزارش این تخلف را برای رسیدگی به تعزیرات حکومتی ارسال کردند. مسعود 
محبوبی افزود: شعبه اول بدوی رسیدگی به تخلفات قاچاق کالا و ارز تعزیرات حکومتی خمینی شهر با 
توجه به مدارک موجود در پرونده و ارائه نکردن مدارک قانونی اتهام انتسابی را محرز و متهم را علاوه بر ضبط 

چوب های کشف شده به پرداخت دو میلیارد و ۲۴۴ میلیون ریال جزای نقدی محکوم کرد.

رکوردی کم نظیر در کشاورزی شهرستان

افزایش ۵۰ درصدی عملکرد گندم دیم در بویین میاندشت
برداشت گندم از دیم زار های بویین میاندشت ۵۰ درصد افزایش داشته است. مدیر جهادکشاورزی بویین 
میاندشت گفت: از ۲۰ هزار هکتار زمین زراعی شهرستان ۹۰۰۰ هکتار آن کشت گندم است که سطح زیر کشت 
گندم آبی ۲۵۰۰ وگندم دیم ۶۵۰۰ هکتار است. نبی ا... اکبری با بیان اینکه امسال ۵۰۰۰ هکتار از مزارع بویین 
میاندشت به کشت دیم گندم اختصاص یافت افزود: این افزایش عملکرد درتاریخ کشاورزی شهرستان کم 
نظیر بوده است. به گفته وی سال گذشته متوسط عملکرد گندم دیم ۷۰۰ کیلو گرم در هکتار بودکه امسال به 
بیش از ۲ تن رسیده است. کارشناس مسئول زراعت مدیریت جهادکشاورزی بویین میاندشت هم گفت: 
بارش های خوب و مؤثر بهاری از یک سو و پایش مزارع گندم ازابتدای کاشت تا زمان برداشت با مشارکت 
کارشناس کشاورزی و مبارزه به موقع با سن گندم از سوی دیگر باعث افزایش عملکرد گندم شده است. 
ولی علیمردای اضافه کرد: در کشت گندم دیم ارقام هشترود، واران، باران، صدرا و سرداری و در کشت گندم 

آبی رقم های پیشگام، اروم، میهن و حیدری کشت شده است.

بلاتکلیفی ساخت پایانه استاندارد مسافربری در گلپایگان

رها رها رها آن!

رشــد جمعیت در شهرســتان گلپایگان و  مژگان جابری
همچنیــن ایجاد مســیر ترانزیتی در این 
شهرستان راه اندازی پایانه مسافربری استاندارد در گلپایگان را الزام آور 
کرد. به گزارش خبرنــگار »مهر«؛ طرح مطالعاتــی و تخصیص زمین 
مناسب برای راه اندازی پایانه مسافربری گلپایگان از سال ۱۳۸۹ کلید 
خورد و این در حالی اســت که با گذشــت حدود ۱۴ ســال این طرح 

همچنان روی زمین مانده است.
در این راستا قطعه زمینی به مســاحت ۳۰ هزار مترمربع در جوار پارک 
جنگلی گلپایگان برای راه اندازی پایانه مسافربری در نظر گرفته شد و 
قرار بود ساختمان پایانه در مساحت ۲۰۰۰ مترمربع از این زمین افتتاح 
شود، اما این طرح با توجه به مشکلاتی که به وجود آمد، به صورت نیمه 

کاره رها شده است.

پایانه فعلی مسافربری گلپایگان هیچ شباهتی به پایانه ندارد
یکی از  رانندگان اتوبوس مسافربری در خصوص پایانه فعلی مسافربری 
در گلپایگان به خبرنگار »مهر« می گوید: این مکان به لحاظ ساختاری 
هیچ شباهتی با یک پایانه مسافربری ندارد و شاهد مشکلات فراوانی 
در این محل هستیم. او از جمله مشکلات موجود در مکان فعلی را نبود 
امکانات رفاهی مناســب از جمله نبودن مراکز خرید و همچنین نبودن 

استراحتگاه برای مسافران و رانندگان بیان کرد.

ورود اتوبوس های غیربومی به گلپایگان به دلیل نبود پایانه
مالک یکی از شرکت های تعاونی مســافربری نیز با ابراز نارضایتی از 
شرایط فعلی به خبرنگار »مهر« می گوید: بسیاری از مسافران گلپایگان 
توسط اتوبوس های غیر بومی وارد شهرستان می شوند و نظارت کافی 

در این خصوص وجود ندارد.
وی می افزاید: معمولًا اتوبوس های غیر بومی برای تخلیه بار و مسافر 
وارد شهر می شوند که این موضوع تخلف اســت و این مشکل به علت 

نبودن یک پایانه مسافربری استاندارد در گلپایگان است.

شهرداری موظف به ساخت پایانه مسافربری است
محمد فیضی، رئیس اداره راهداری و حمل ونقل جاده ای شهرســتان 
گلپایــگان در این باره به خبرنــگار »مهر« می گوید: بر اســاس قانون 
ساخت پایانه مسافربری در شــهرهای با جمعیت بالای ۵۰ هزار نفر به 

عهده شهرداری است.
وی می افزاید: قبل از ساخت پایانه، طبق مصوبه هیئت وزیران ابتدا باید 
کمیته مکان یابی تشکیل شود و آن کمیته با ارزیابی صحیح در خصوص 
محل اجرای طرح تأیید خود را لحاظ کنــد، اما مکانی که در جوار پارک 
جنگلی گلپایگان برای ساخت پایانه در نظر گرفته شده، صرفاً با توجه به 
مصوبه کارگروه ترافیک مجوز دریافت کرده و همین موضوع سبب راکد 

شدن طرح پس از گذشت بیش از یک دهه شده است.

بررسی چند نقطه برای راه اندازی پایانه مسافربری گلپایگان
همچنین احسان مهاجری سرپرست شهرداری گلپایگان در پاسخ به 
اینکه آیا در زمان ارائه طرح ساخت پایانه مسافربری کمیته مکان یابی 
تشکیل شده است؟ به خبرنگار »مهر« می گوید: در ابتدا تصمیم گرفته 
شــد که محل پایانه در کنار پارک جنگلی باشد اما با توجه به نارضایتی 
اکثر شــهروندان و رانندگان مبنی بر اینکه ورودی اصلی شهر گلپایگان 
از سوی تهران در مکان دیگری است ادامه طرح در مکان فعلی متوقف 
شــده و مجدداً با مصوبه شواری اسلامی شــهر چند نقطه جدید برای 
اجرای طرح از سوی شهرداری مشخص شد که پس از تشکیل کمیته 
مکان یابی و ارزیابی و کارشناسی لازم از سوی این کمیته، محل نهایی 

مشخص خواهد شد.
او بیان می کند: با توجه به شلوغی بیشتر تردد اتوبوس های مسافربری 
از سوی تهران در ورودی شهر گوگد، به احتمال زیاد مکان مورد نظر در 

بین شهر گوگد و گلپایگان خواهد بود.
سرپرست شهرداری گلپایگان می افزاید: با توجه به عبور خطوط راه آهن 
از گلپایگان، شهرداری در تلاش است که با مشارکت شرکت راه آهن در 

اجرای این طرح سرمایه گذاری انجام دهد.
گفتنی است شرایط فعلی پایانه مسافربری گلپایگان مناسب نیست و 
مسافران همواره در سرما و گرما در کنار خیابان منتظر اتوبوس هستند و 

ضروری است هر چه زودتر این شرایط بهبود یابد.

فرماندار کاشان گفت: شــورای امر به معروف ابتدا 
باید برای خود الزام ها و تعاریف مشــخصی داشته 
باشد و در مسیر ارتقای ارتباط دولت و مردم و تقویت 

تکریم ارباب رجوع و رضایتمندی مردم گام بردارد.
حمیدرضا محمدی فشارکی در گفت وگو با »ایسنا«، 
اظهار کرد: شــیوه تکریم ارباب رجــوع در اداره ها و 
سازمان ها باید به طور مستمر مورد بررسی قرار گرفته 

و برای بهبود آن برنامه ریزی شود. 
وی افزود: آگاهی مدیــران و کارکنانــی که ارتباط 

مســتقیم با مردم دارند باید در تکریم ارباب رجوع 
مورد توجه قرار گیرد و آموزش های ارتباط مؤثر، صبر 
و خویشتنداری، مساعدت با مردم و زبان بدن برای 

آنها ارائه شود.
فرماندارکاشــان تصریح کرد: تبلیغات منفی علیه 
دولتمردان و سوءاستفاده های برخی افراد سودجو، 
باعث بدبینی هایی ناخواســته نسبت به مسئولان 
می شود که با رعایت عدالت اجتماعی، حفظ حقوق 
عامه و تکریم ارباب رجوع به طور صحیح می توان با 

هجمه ها مقابله کرد. محمدی فشــاری تأکید کرد: 
مدیران دستگاه های اجرایی شهرستان باید با جلب 
رضایت شهروندان به تکیه گاهی مطمئن برای مردم 
تبدیل شوند تا شاهد افزایش مشارکت اجتماعی و 

توسعه همه جانبه باشیم.

فرماندار کاشان:

شورای امر به معروف در مسیر رضایتمندی مردم گام بردارد

رئیس اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی شهرستان گلپایگان گفت: تعهد اشتغال شهرستان گلپایگان در سال جاری، ۱۲۹۵ فرصت شغلی است.
امیرعلی آدینه در گفت وگو با »ایمنا« اظهار کرد: در سال گذشته ۱۵۷۴ فرصت شغلی به شهرستان گلپایگان تکلیف شده بود که ۱۷۸۲ فقره در سامانه رصد اشتغال 
کشور به ثبت رسید که به معنای پیشرفت ۱۱۴ درصدی اســت. وی با بیان اینکه سال جاری تعهد اشتغال شهرستان ۱۲۵۹ فرصت شغلی است، افزود: دستگاه 
برتر در جذب تسهیلات اشتغال بنیاد مسکن بوده است. رئیس اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی گلپایگان با بیان اینکه امسال سهم تسهیلات اشتغال شهرستان 
در بخش مشاغل خانگی سه میلیارد و ۴۸۰ میلیون تومان است، خاطرنشان کرد: سقف تسهیلات مشاغل خانگی مستقل ۱۵۰ میلیون و سهم مشاغل خانگی 
پشتیبان چهار میلیارد تومان است که امید می رود تا یک ماهه آینده جذب شود. آدینه با بیان اینکه امسال ۱۵ درصد سهم تسهیلات اشتغال ادارات شهرستان 
به فارغ التحصیلان دانشگاهی اختصاص است که می توانند برای دریافت اقدام کنند، ادامه داد: توزیع تسهیلات مشاغل خانگی در شهرستان با محوریت ادارات 

صنعت، معدن و تجارت، فرهنگ و ارشاد اسلامی، جهاد کشاورزی و میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری است.

خبر روزتعهد اشتغال گلپایگان در سال جاری ۱۲۹۵ فرصت شغلی است

عکس خبر

پذیرایی از عزاداران 
با گوشت و لوبیای 

سرکه شیره
میــراث  اداره  سرپرســت 
فرهنگــی، صنایع دســتی و 
گردشگری کاشان گفت: پخت 
گوشت لوبیای کاشان قدمتی 
۴۰۰ ســاله دارد که در ماه های 
محــرم و صفــر، هیئت های 
مذهبی کاشان می پزند و با آن 

از عزاداران پذیرایی می کنند.

فرماندار تیران و کرون:

 اشتغالزایی و تولید، دستاوردِ راهبردهای اقتصادی
در تیران است

فرماندار تیران و کرون گفت: کاهش بیکاری همراه با اشتغالزایی نوین و تولید محصولات کشاورزی 
و صنعتی دســتاورد راهبردهای اقتصادی در حوزه صنعت وکشــاورزی این شهرســتان اســت. 
علی محمدی کیا در نشســت شــورای 
اداری تیــران و کرون در محل آســتان 
مقدس امامزاده احمد این شهرســتان، 
اظهار کرد: فعالیت هــای اقتصادی این 
منطقه بر ســه محور توســعه کشاورزی 
نویــن، صنایــع دانش بنیــان پــاک و 
رونق صنعت گردشــگری متمرکز شده 
که با ســرمایه گذاری بخش خصوصی 
اشــتغالزایی و تولید روند رو به رشــدی 
داشته است. وی افزود: سالانه ۲۵ درصد 
بر فضای موجود گلخانه های تیران و کرون افزوده شــده و در حال حاضــر ۴۰ درصد از تولید فلفل 
دلمه ای کشــور در این منطقه صورت می گیرد. به گفته فرماندار تیران و کرون افزایش تولید علاوه 
بر اینکه بر اقتصاد شهرســتان و درآمدزایی بخش خصوصی افزوده، زمینه های اشتغال نیروهای 
کار و کارشناس را نیز فراهم کرده و مشاغل جدید مثل فرآوری و بسته بندی به حلقه فعالیت های 
اقتصادی و خدماتی این منطقه افزوده شــده اســت. محمدی کیا با بیان اینکــه در حوزه صنایع 
نیز تولیدات این خطه به خارج از کشور صادر می شود، گفت: بســیاری از نیروهای تحصیلکرده و 
جویای کار در مراکز صنعتی و تولید به کار گیری شــده اند و جوانان نقش مهمی در اداره و راهبری 
صنعت دارند. وی به مشاغل خانگی و فعالیت های زودبازده نیز اشــاره کرد و یادآور شد: در مدت 
یکسال گذشته ۶ میلیارد ریال تســهیلات به طرح های مشاغل خانگی اختصاص یافته و وام های 
قرض الحسنه نیز به افراد جویای کار دهک های پایین سالانه توسط کمیته امداد پرداخت می شود.

به گزارش »ایسنا«، فرماندار تیران و کرون نقش توسعه زیرساخت های انرژی در این خصوص را 
مهم خواند و گفت: احداث ایستگاه جدید تقلیل گاز اقدامی اساسی برای رفع نیاز گازرسانی منطقه 
داشت و همین زیرساخت در تأمین گاز شهرک های گلخانه ای، صنعتی و خانگی کارساز شد و مانع 
از کمبود منابع در زمستان شــد. محمدی کیا به رونق گردشگری اشاره و اظهار کرد: سرمایه گذاری 
بخش خصوصی در این منطقه برای جذب توریست با تأمین منابع بانکی روند روبه رشدی دارد و 

توانسته این صنعت را به یک فرصت اشتغالزایی و درآمدزایی تبدیل کند.
وی مدرسه سازی، توسعه مراکز فرهنگی و ورزشی و پروژه های محلی را از دیگر اقدامات سه ساله 
بیان کرد و افزود: مدیران دســتگاه های اداری و کارشناســان آنان در این امــر نقش مهمی را ایفا 

کرده اند.

ایجاد موکب های بین راهی در تیران و کرون
رئیس اداره تبلیغات اسلامی تیران و کرون در بخشــی از این نشست به برنامه های دو ماه محرم 
و صفر اشــاره و اظهار کرد: مجوز راه اندازی موکب به متقاضیان با همــکاری ادارات و نهادهای این 
شهرســتان در حال انجام بوده که برای مراســم اربعین افزایش تعداد ایــن موکب ها پیش بینی 
می شود. حجت الاسلام اصغر ادریســی افزود: بالغ بر ۱۰۰ موکب در این شهرستان برای پذیرایی و 
خدمت رسانی به زائران اربعین ایجاد خواهد شــد که در بعضی از نقاط کار برپایی موکب آغاز شده 
اســت. به گفته وی، تیران و کرون در محور تردد زائران اربعین به کربلا بوده و خدمت رسانی به آنان 
نقش مهمی دارد که با هم افزایی بین ادارات راهداری و حمل و نقل جاده ای، پلیس، اورژانس ۱۱۵، 

دستگاه های خدمات رسان و شهرداری ها شرایط برای فعالیت آنان تسهیل خواهد شد.

با مسئولان

نماینده مردم کاشان و آران و بیدگل 
در مجلس:

جاده مرنجاب ردیف بودجه 
می گیرد

نماینده مــردم کاشــان و آران و بیــدگل در 
مجلس شورای اسلامی از مکاتبه با وزیر راه و 
شهرسازی برای اختصاص ردیف بودجه برای 

جاده مرنجاب در سال جاری خبر داد.
به گزارش خبرگزاری صداوســیما، مصطفی 
معینی در نشست با فعالان حوزه گردشگری 
گفت: توسعه زیرســاخت های منطقه نمونه 
گردشــگری مرنجاب ضروری است چرا که 
کویر مرنجاب یک ظرفیت ملی برای کشــور 
و منطقه آران و بیدگل است. وی افزود: یک 
مطالعــه از وضعیت مدیریت ســایر مناطق 
گردشگری کشور از جانب مسئولان و فعالان 
گردشگری منطقه مرنجاب ضروری به نظر 
می رسد؛ چراکه یکی از مشکلات گردشگری 
ما تداخل نظارت و اجــرا در منطقه مرنجاب 
است. نماینده مردم کاشــان و آران و بیدگل 
در مجلس با اشاره به افت گردشگری در کویر 
مرنجاب افزود: پیشــنهاد می کنم کمیته ای 
جامع با حضور فعالان گردشگری آران و بیدگل 
برای بررسی مشکلات منطقه مرنجاب و ارائه 
راهکار تشکیل شود. منطقه نمونه گردشگری 
مرنجــاب در شــمال آران و بیــدگل یکی از 
بکرترین و زیباترین کویر های کشور است که از 
شمال به دریاچه نمک، از غرب به کویر مسیله، 
دریاچه حوض سلطان و از شرق به پارک ملی 
کویر منتهی می شود. این منطقه با برخورداری 
از ظرفیت فعالیت هایی ماننــد کویرنوردی، 
آفرود، موتورســواری، سافاری، شترسواری، 
اسکی روی شن و ماسه، آمیزه ای از طبیعت، 
تمدن و تاریخ است که سالانه میزبان ده ها هزار 
نفر گردشگر داخلی و خارجی است. مرنجاب 
در اصل نام کاروانسرا و قناتی بوده است که در 
زمان شاه عباس صفوی بنا شده و پس از آن 
مناطق پیرامونی آن به کویر مرنجاب شهرت 
یافته اســت. کاروانســرای مرنجاب در کنار 
دریاچه نمک مهم ترین جاذبه گردشگری این 
منطقه است که در ۲۶ شهریور ۱۴۰۲ در فهرست 

میراث جهانی قرار گرفته است.

معمولًا اتوبوس های غیر بومی برای تخلیه بار و 
مسافر وارد شهر می شوند که این موضوع تخلف 
پایانه  یک  نبودن  علت  به  این مشکل  و  است 

مسافربری استاندارد در گلپایگان است.

اخبار

عکس: خبرگزاری صدا وسیما

استان
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مستاجراناصفهانیجانبهلبشدهاند

تبداغگرانیدرفصلگرمجابهجایی
فصل جابه جایی امسال هم با زمزمه های افزایش اجاره ها شروع 
شده است؛ سیر صعودی ۱۰۰ درصدی لرزه های شدیدی را به بازار 
املاک وارد می کند؛ این اتفاق در حالی مستاجران را درگیر کرده که بازار مسکن 
اصفهان طی یکی دو ســال گذشته ساکت و ساکن اســت اما قیمت اجاره بها 

متغیر بوده است.
به گزارش خبرنگار »بازار«؛ در این شرایط بســیاری از مستاجران روزهای تلخ 
 و پر استرسی را تجربه می کنند، کســانی که با پایان یافتن موعد قولنامه های 
 کهنه شان استرســی نو را تجربه می کنند و قیمت بالای اجاره بها مثل بختک 
می افتد روی زندگیشــان؛ آنها نگرانند که با پولی که دارنــد در فصل نو نتوانند 

سقفی برای بالای سرشان تهیه کنند.
جالب اینکه این قیمت های صعودی و غیرمنطقی هیچکدام رسمی نیستند؛ 
حالا چه در بنگاه های معاملات املاک بر سر آن ها چانه زنی شود و یا به شکل 
قولنامه ای و غیر رسمی بین مستاجر و موجر باشد؛ نحوه محاسبه هر کدام از 

قیمت ها متفاوت است.

عددهایی که سلیقه ای است
اجاره هایی که سلیقه زیادی در آنها دخالت دارد؛ از نوع و زیبایی بنا گرفته تا سن 
و امکانات و موقعیت آن، به شکلی که یک بنای مسکونی حتی در یک کوچه و 
محله یکسان ممکن است قیمت اجاره هایشان از زمین تا آسمان تفاوت داشته 
باشد. رهن و اجاره هایی که هیچکدام حق مطلب را ادا نمی کنند و در این آشفته 

بازار فقط به قشر متوسط جامعه آسیب می زنند.
محمود، یکی از کسانی اســت که این روزها را با پوست و گوشتش لمس کرده 

است، 
زمان هایی که در بنگاه های مختلف مسکن به او گفته شده »با این پول هیچی 
گیرت نمی آید.« او حالا در یک خانه ۷۸ متری در خیابان پروین زندگی می کند 
و به قول خودش امکان ندارد که با مبلــغ کمی اضافه تر کردن اجاره اش بتواند 
به اندازه خانه ای که در آن ســکونت دارد، محل دیگری را برای خود اجاره کند. 
مسعود نگران است چراکه اگر به قول او وضع به همین شکل ادامه پیدا کند، او 

در جُرگه حاشیه نشینان قرار می گیرد.

افزایش اجاره بها تناسبی با افزایش حقوق ها و تورم ندارد
یک کارشناس اقتصادی در این ارتباط در گفت و گو با خبرنگار بازار تاکید می کند: 
افزایش ۷۰ درصدی و حتی بیشتر اجاره بها در حالی وضعیت را برای مستاجران 
اصفهانی سخت کرده که هیچ تناسبی با افزایش حقوق ها و تورمی که دست بر 

گردن مستاجران گذاشته است، ندارد.

مهدی ســلیمی می افزاید: البته باید به این نکته توجه کنیم که نحوه محاسبه 
میزان رهن کامل یک خانه به سن بنا، موقعیت و امکانات آن بستگی دارد، زیرا 
قیمت خانه تابع این متغیرها است و میزان رهن هم از روی قیمت کل محاسبه 
می شود و هر چه سن بنا بیشتر و به نوعی قدیمی تر باشد، مبلغ رهن کامل خانه 

کمتر می شود.
این کارشــناس اقتصادی می گوید: اکنون میزان رهن کامل خانه قدیمی ساز 
)بالای ۱۰ سال ساخت( معادل یک ششم قیمت کل خانه است؛ حالا یک خانه 
کوچک در یک محله متوســط شــهر اصفهان بین ۱۵۰ تا ۲۰۰ میلیون رهن می 
خواهد و میزان اجاره هم بســته به توافقات و یا سن و سال و تمیز و کهنه بودن 

آن بستگی دارد.
وی ادامه می دهد: آنچه که قمیت های اجــاره بها را در اصفهان تعیین می کند 
محلی است که در آن قرار دارند. به شکلی که در شمال اصفهان قیمت ها به هر 
حال پایین تر از جنوب شهر هســتند و در این مناطق قیمت های رهن و اجاره 

کمتر از نقاط مرکزی و بالایی شهر تغییر می کند.

تکانه های شدید در سکوت مطلق بازار مسکن
این کارشناس مسکن تاکید می کند: مشکل اصلی اینجاست که دست موجر 
برای افزایش قیمــت اجاره باز اســت و نظارتی هم بر آن نیســت. نظارتی که 
 شاید اگر بود می توانست نظام برده داری مدرن را کاهش دهد. مالکان اعلام 
می کنند که صاحب خانه هســتند و می توانند بر ملکشان هر قدر که می توانند 
قیمت بگذارند و در کنار آن قانونی هم وجود ندارد که مانعی برای این کار باشد. 
بماند که در قرارداد اجاره مســکن طبق ماده ۱۰ قانون مدنــی، تابع آزادی اراده 
طرفین است و می توان گفت افزایش قیمت اجاره مسکن فقط بر اساس توافق 
انجام می شود. به نظر می رسد در شرایط کنونی بازار راکد و ناتوانی مستاجرهای 
اصفهانی از پرداخت اجاره بهای بیشتر دو عامل اصلی در رسیدن به توافق میان 
مستاجر و موجری است که بر اســاس تورم، قیمت اجاره بها را بالا و پایین می 
برد؛ تورمی که باعث شده اکنون مالکان اصفهانی با لطافت برخورد نکرده و سال 

۱۴۰۳ شاهد افزایش بی رویه اجاره بها باشیم.
در این شرایط مستاجران دو راه بیشــتر ندارند؛ آنها یا می توانند از موجرشان 
تبعیت کرده و به افزایش اجاره ها تن بدهند یا به دنبال سقفی در حاشیه شهر 

برای خود باشند.
احسان توکلی، از فعالان بازار مسکن در گفت و گو با خبرنگار بازار و در پاسخ به 
این سوال که با توجه به اینکه بازار مسکن در سکون و سکوت است چرا وضعیت 
اجاره بها به این شکل صعودی شده است، می گوید: در صورتی که عرضه مسکن 
زیاد باشد قیمت رهن و اجاره کاهش می یابد ولی وقتی عرضه مسکن بالا باشد 

بازار دست دلال و واسطه می افتد.
او عنوان می کند: قیمت رهن و اجاره در مناطق مختلف شهر نیز تفاوت زیادی با 
هم ندارند؛ امسال قیمت ها افزایش زیادی داشته است و اختلاف بین مالک و 

مستاجران نیز بیشتر شده است.

نرخ گذاری دستوری و تورم مسکن
به اعتقاد این فعال بازار مسکن، مسیری که سیاست گذاران مسکن برای مهار 
تورم اجاره در پیش گرفتند بیشــتر وضع سیاســت هایی همچون نرخ گذاری 
دستوری بوده ولی این سیاست راه به جایی نبرده است. از آنجایی که تورم اجاره 
بهای مسکن تابعی از تورم مسکن و تورم عمومی است و البته تاثیرپذیری آن 
از تورم عمومی بیشتر است به جای تمرکز بر کنترل دستوری تورم اجاره بها بهتر 
است سیاست گذار سیاست هایی را برای مهار تورم عمومی در پیش بگیرد چون 
در میان مدت آثار آن بر کاهش سرعت رشد قیمت مسکن و به دنبال آن کاهش 

تورم اجاره بها محسوس خواهد بود.
این همان موضوعی است که رئیس هیات  مدیره انجمن انبوه سازان اصفهان نیز 
در گفت و گو با بازار بیان کرد و در پاسخ به سوال خبرنگار ما مبنی بر اینکه برای 
تغییر این موضوع باید چه راهکاری در پیــش گرفت گفت: تا زمانی که در حوزه 

تولید نتوانیم عرضه بالاتری داشته باشیم موفق نخواهیم بود.
مهدی جعفر پیشه افزود: در شرایط اقتصادی امروز و تورم موجود باید بتوانیم 

عرضه بالاتری داشته باشیم.
وی با اشاره به اینکه بالا بودن نرخ مصالح ساختمانی و در نتیجه رکود مسکن 
هر دو باعث شــده که تولید به میزان کافی نباشد و در عین حال قیمت مسکن 
بالا برود و همین مســاله بر روی اجاره بها نیز تاثیر می گــذارد گفت: افزایش 

دســتمزدها و تورم عمومی هم هر یک دلایل دیگری است که در حوزه مسکن 
تاثیرگذار است.

به اعتقاد این فعال بازار مسکن، رکود فعلی بازار مسکن به نوعی بلاتکلیفی در 
این حوزه محسوب می شود؛ چرا که ســازندگان خانه هایی ساخته و نسبت به 

فروش آن مردد هستند.
به گفته این انبوه ساز، اگر شــرایط اقتصادی کشــور ثبات یابد احتمال ثبات 
هزینه های ساخت مسکن و بهبود این بازار وجود دارد اما با روند فعلی چشم انداز 

و پیش بینی خاصی از آینده این بازار نیست.
جعفرپیشــه راهکار برون رفت از این مشــکل را تصمیمی جدی در این حوزه 
دانسته و گفت: بخشی از مشکلات مسکن مربوط به دولت می شود اما بخش 
دیگر از اختیار دولت خارج اســت ولی اگر دولت تدبیر لازم در این زمینه اعمال 

کند بازار آرام خواهد شد.
وی ادامه داد: در بخش اجاره بها هم باید با نظارت های لازم و اعمال برنامه های 

درست در این زمینه درصدد حل مشکل برآییم.
هنوز هیچ اظهار نظر کارشناســی شــده ای درباه اجاره بها و قیمت از ســوی 
نمایندگان مجلس اصفهان و یا اتحادیه املاک در طی سال جدید عنوان نشده 
اما با این همه بازار غیر رسمی اجاره بها کار خودش را می کند و قوانین نانوشته از 

سوی موجران کار را برای مستاجران اصفهانی سخت کرده است.
بســیاری از افرادی که اکنون در گرداب قیمت ها افتاده اند، امیدوار بوده اند که 
با تغییر سیاست ها در زمینه بازار مسکن، این معضلات به خصوص برای قشر 
ضعیف پایان یابد اما این معضل اکنون پررنگتر از قبل شده است و لازم است 
دولت جدید به این موضوع جدی تر و با اقدامات کارشناســی شــده مناسب 

ورود کند.

مدیرعامل اتحادیه سراســری مرغداران گوشتی کشور، علت 
کاهش قیمت گوشت مرغ در بازار را اســتمرار افزایش تولید 
دانست و از صادرات ۱۲ هزار تن گوشت مرغ را از ابتدای سال 
تاکنون خبر داد. به گزارش ایراســین، علــی ابراهیمی درباره 
وضعیت تولید و بازار گوشــت مرغ، افزود: اکنون قیمت هر 
کیلوگرم مرغ زنــده درب واحدهای تولیــدی بین ۵۲ تا ۵۵ 
هزار تومان است که نســبت به نرخ تورم افت قیمت را تجربه 
می کند. مدیرعامل اتحادیه سراسری مرغداران گوشتی کشور 
اظهار کرد: در دوره های قبلی بین ۱۵۰ تــا ۱۵۲ میلیون قطعه 
جوجه ریزی صورت می گرفت که این مهم در دوره اخیر به ۱۴۷ 
میلیون قطعه برای تنظیم بازار رســیده است. وی، وضعیت 

تولید فعلی را مطلوب عنوان کرد و گفــت: با توجه به کاهش 
قیمت گوشــت مرغ در داخل کشــور، صادرات این محصول 
موجب شده تا تولیدکنندگان متضرر نشوند. ابراهیمی میزان 
صادرات گوشت مرغ را از ابتدای ســال تاکنون توسط بخش 
خصوصی و دولتی را بیش از ۱۲ هزار تن دانست و اضافه کرد: 
حدود ۸ هزار تن از صادرات توســط بخش خصوصی انجام 

شده است.
مدیرعامل اتحادیه سراسری مرغداران گوشتی کشور با بیان 
اینکه گوشت مرغ به طور عمده به عراق صادر می شود، تصریح 
کرد: قرار است با توجه به استمرار افزایش تولید، گوشت مرغ 
در آینده نزدیک با حجم بیشتری به کشورهای قطر، عمان و 

ارمنستان صادر شود. وی بیان کرد: با توجه به وضعیت مطلوب 
تولید و کاهش قیمت گوشت مرغ در بازار، لازم است دولت از 

افزایش عرضه مرغ منجمد در بازار جلوگیری کند.
ابراهیمی خاطرنشان کرد: طبق روال ســال های اخیر، برای 
تنظیم بازار گوشت مرغ و همچنین دسترسی همه هموطنان 
به این محصــول پروتئینی، مرغ منجمــد از ذخایر راهبُردی 
کشور )از محل تولید داخل و وارداتی( به بازار عرضه می شد. 
مدیرعامل اتحادیه سراسری مرغداران گوشتی کشور افزود: به 
دلیل افت قیمت مرغ زنده و گوشت مرغ گرم نیاز است که مرغ 
منجمد با مدیریت و کنترل در بازار عرضه شود تا تولیدکنندگان 

متضرر نشوند.

مدیرعامل اتحادیه سراسری مرغداران گوشتی:

استمرار افزایش تولید و کاهش قیمت گوشت مرغ در بازار

استاد دانشگاه اصفهان گفت: ایران در حوزه های تولید علم جایگاه 
خوبی دارد و جزء کشورهای برتر جهان است، اما در زمینه رتبه هایی 
که به شــاخص های اقتصادی کشــور مربوط می شود، وضعیت 
نامناسبی دارد. به عبارتی، ما در زنجیره ثمردهی علم تا ثروت مشکل 
داریم. رضا انصاری، عضو هیئت علمی گروه مدیریت دانشــگاه 
اصفهان در گفت وگو با »ایســنا« به بیان نکاتی مهم در خصوص 
اهمیت علم، تکنولوژی، صنعت و نوآوری در کشورمان، ایران و نیز 
توان رقابتی، شــاخص های اقتصادی و اندازه اقتصاد کشورهای 
جهان با توجه به معیارهای علم، تکنولوژی و نوآوری پرداخت. شرح 

این گفت و گو را می توانید در ادامه بخوانید.

وضعیت ایران در حوزه تولید علم و چرخه تولید علم به ثروت 
در بین کشورهای دنیا چگونه است؟

در حال حاضر مــا در حوزه های تولید علم جایــگاه خوبی داریم و 
جزء کشورهای برتر جهان هســتیم، اما در زمینه رتبه هایی که به 
شاخص های اقتصادی کشور مربوط می شود، مثلا درآمد سرانه یا 
شاخص رفاه، وضعیت نامناسبی داریم. یعنی ما در زنجیره ثمر دهی 
علم تا ثروت مشکل داریم و این مشکل دلایل مختلفی دارد. به طور 
کلی، ما هنوز در خصوص چرخه تولید علم به ثروت موفق نبوده ایم.

بخش دیگری از مشکل ما این اســت که عمدتا اقتصادمان منبع 
محور بوده و هست. یعنی کشور ما بر اساس منابع طبیعی مانند گاز، 
نفت و معادن و مواهب طبیعی اداره می شــود. وقتی به صادرات 
کشور نگاه می کنیم، عمده صادرات کشور از طریق صنایعی انجام 
می شود که اصطلاحا می گوییم commodity محور است، یعنی 
از منابع خام و طبیعی مانند نفت و گاز و پتروشیمی و مواد معدنی 
استفاده می شود.  در چند دهه اخیر، در دنیا تغییری در پارادایم های 

اقتصادی رخ داده اســت. برای مثال، اگر شما به سال های اواخر 
قرن ۲۰ و اوایل قــرن ۲۱ نگاه کنید، متوجه می شــوید که برترین 
بنگاه های جهان، بنگاه های از نوع انــرژی و مالی بودند و خبری 
از بنگاه های تکنولوژی محور و دانش محور در آن ها نبوده اســت. 
در ســال ۲۰۰۵ در میان بنگاه های دنیا، از نظــر ارزش بازار، بنگاه 
تکنولوژی فقط مایکروســافت بود. اما در سال های اخیر شرایط 
تغییر کرده و ما می بینیم که شرکت های برتر  سه شرکت تکنولوژی 
محور دنیا مایکروسافت، انویدیا و اپل هستند. این سه شرکت از نظر 
ارزش بازار )Market Cap( از کل شــرکت های بازار بورس چین 
ارزشمندتر هستند و ارزش آن ها به ۱۰ تریلیون دلار نزدیک می شود. 
در واقع، در سال های اخیر این بنگاه ها هســتند که خلق ارزش و 

خلق ثروت می کنند.  

 اقتصاد ملی کشــور ما چطور می تواند توان رقابت با اقتصاد 
جهانی را پیدا کند؟

ما در اقتصاد ملی مان باید زنجیره ثمردهــی علم تا ثروت )علم، 
تکنولوژی، تولید، صنعت و نهایتا خلق ثــروت، ارزش و ارزآوری 
برای کشــور( را اصلاح کنیم. هر چقدر یک کشور صادرات بیشتر و 
درآمدهای ارزی بیشتری داشته باشد، درآمد سرانه نیز افزایش 
پیدا می کند. اصلی ترین شــاخصی که می توان رفاه ملی را با آن 
سنجید، درآمد سرانه اســت. باید یک بینش علمی وجود داشته 
باشد که ما در آن مشکل داریم. یعنی در دانشگاه در زمینه توزیع و 
تولید علم کار می کنند و دستاوردهای علمی خوبی داریم، اما این ها 
خودش را در درآمد ســرانه نشــان نمی دهد. یکی از اصلی ترین 
آسیب هایی که ما در این زنجیره داریم این است که اقتصاد ایران 
به شکل ذینفعانه اداره می شود و عمدتاً اقتصاد ما مردمی نیست 

و همین امر این باعث شده که یک اقتصاد رانتی غیررقابتی داشته 
باشیم. در این شــرایط نیازمند اصلاح ســاختارهای اقتصادی و 

صنعتی مانند یارانه ها و ساختار مالکیت هستیم.

این توان رقابت را باید چطور و از کجا به دست آورد؟
از تکنولــوژی و نوآوری، وقتــی رانت ها و یارانه هــای پنهان قطع 
شود، بنگاه برای رقابت پذیر شدن خودش بر نوآوری و تکنولوژی 
ســرمایه گذاری می کند. آنجاســت که علم، نوآوری و تکنولوژی 
اهمیت پیدا می کند و برای بنگاه، تحقیق و توسعه، R&D و نوآوری 
مهم می شود. ما باید این موارد را اصلاح کنیم. یکی از مهم ترین و 
بزرگ ترین کارهایی که دولت آینده می تواند در این حوزه انجام دهد 
این است که ساختارهای اقتصادی و مالکیت بنگاهی مان را با این 
هدف و به گونه ای اصلاح کنیم که بنگاه های اقتصادی ما رقابتی تر 
شوند، توان رقابتی شان افزایش پیدا کند و این زمانی امکان پذیر 
است که ساختار مالکیت در بنگاه های ما از دست نهادهای حاکمیت 

به بخــش خصوصیِ واقعی و ذیصلاح ســپرده شــود.  مالکیت 
شرکت های بزرگ ایران یا دولتی است و شبه دولتی یا خصولتی 
است و این اشــکال اساسی کار اســت. ما در یک مقطع زمانی به 
سراغ خصوصی سازی رفتیم، اما در واقع خودمانی سازی کردیم. 
خصوصی سازی زمانی می تواند موثر باشد که آن بخش خصوصی 
یک بخش خصوصی واقعی و با صلاحیت باشد. خصوصی سازی 
یک دارو است، اما هر دارویی ممکن است با هر بدنی سازگار نباشد. 
بنابراین، ســاختار مالکیت ها باید اصلاح شــود و ما باید بخش 
خصوصی را طوری تقویت کنیم که هم متناسب با شرایط جامعه 

باشد و هم ذیصلاح باشد.  

در کشورهای دیگر وضعیت بنگاه های دانش بنیان و اقتصاد 
رقابتی به چه صورت است؟

ما باید به ســمتی حرکت کنیم که اقتصاد از دانش محور، دانش 
بنیان شود. یعنی باید بنگاه های بزرگ دانش بنیان ایجاد کنیم تا 
بتوانند از طریق تکنولوژی و نوآوری ثروت خلق کنند. برای مثال، 
در ســال های اخیر شــرکتی در هلند به نام ASML شکل گرفته 
است. این شرکت در زنجیره semiconductor ها کار می کند و 
ارزش این بنگاه اخیرا از شرکت هواپیماسازی ایرباس هم بیشتر 
شــده اســت و این یعنی تکنولوژی. محصولاتی که این شرکت 
تولید می کند را به شرکت TSMC تایوان می دهد، که این شرکت 
هم در حوزه نیمه هادی ها و ریزتراشــه ها کار می کند. اگر همین 
امروز چین به تایوان حمله کند، محصولات الکترونیک دنیا که به 
ریزتراشه ها، از جمله لب تاپ ها، گوشی ها و تبلت ها  وابسته است، 
به شدت گران می شود. ۷۰ درصد ریزتراشه های مورد نیاز صنایع 
الکترونیک آمریکا توسط TSMC تایوان تولید می شود و این یعنی 

بنگاه سازی که کشورهای پیشرفته را به خودش وابسته می کند. 
پس امروز تکنولوژی و نوآوری و بنگاه های دانش بنیان دنیا علاوه 
بر اینکه عامل رشد اقتصاد هســتند، عامل خلق ثروت، افزایش 
رفاه و اقتدار سیاســی برای چانه زنی در مذاکرات بین المللی نیز 
هستند. اندازه اقتصاد کشــوری مثل کره جنوبی در سال ۱۳۵۷، 
۵۱ میلیارد دلار بــوده، در حالی که اندازه اقتصــاد ایران در همان 
سال، ۷۸ میلیارد دلار بوده است. یعنی تقریبا ۱.۸ برابر کشور کره 
جنوبی. پس از چهار دهه، اقتصاد کره جنوبــی ۱.۷ تریلیون دلار 
شد و اقتصاد ایران تقریبا ۳۰۰ میلیارد دلار. اقتصاد کره جنوبی در 
این چهار دهه به سمت زنجیره ثمردهی علم تا ثروت پیش رفته 
و علاوه بر این اقتصاد این کشــور دانش بنیان شده است. برای 
مثال، در حال حاضر، ارزش شرکت سامسونگ ۳۸۰ میلیارد دلار 
است و یعنی ارزش این کمپانی از کل اقتصاد ایران بیشتر است. 
یا در نمونه ای دیگر، اقتصاد کشور ترکیه در سال  ۲۰۰۱، ابتدای قرن 
۲۱، ۲۰۱ میلیارد دلار بوده و امروز یک تریلیون دلار شــده است. به 
عبارتی، اقتصاد این کشور ۵ برابر رشد کرده است. استراتژی باید 
توسعه صادرات باشد نه صرفا جایگزینی واردات. بنگاه های ما باید 
صادرت محور باشند. لازم است از بنگاه ها حمایت  کنیم، اما حمایت 
هدفمند و هوشمندانه. حمایت از صنعت نوزاد، اما صنعت خودرو 
ما دیگر نوزاد نیست. صنایع نوزاد از طریق سیاست تجاری حمایت 

می شوند و ما باید این ها را اصلاح کنیم.  
حتی در کشوری مثل ویتنام، در ابتدای سال ۱۳۹۰، درآمد سرانه 
هر ویتنامی ۱۰ دلار بوده و الان به ۵۰۰ دلار رســیده است. یعنی در 
عرض ۳۴ الی ۳۵ سال، درآمد سرانه هر ویتنامی به دلار، ۵۰ برابر 
شده است که این پیشرفت ریشه در اقتصاد و خلق ثروت از طریق 

تکنولوژی دارد.

شرکت آب و فاضلاب اصفهان با صدور اطلاعیه ای اعلام کرد: در حال حاضر قطع آب برنامه ریزی شده در استان در دستور کار نیست.
به گزاش ایرنا، این اطلاعیه حاکیست: شرکت آب و فاضلاب با استفاده از بیشترین توان خود و بصورت ۲۴ ساعته در حال تامین، 
تصفیه و توزیع بهداشتی آب برای تامین نیازهای مردم استان است و در حال حاضر هیچگونه قطع آب برنامه ریزی شده در دستور 
کار نیست. در این اطلاعیه آمده است: اُفت فشارهای احتمالی ناشی از افزایش مصرف و در نتیجه ایجاد ناترازی بین تولید و مصرف 
آب است که گاهی در برخی از نقاط استان یا طبقات واحدهای مسکونی ظاهر می شود. شرکت آب و فاضلاب اصفهان در این اطلاعیه 
از مردم خواست تا با صرفه جویی در مصارف غیرضروری، این شرکت را در ارائه خدمات پایدار به بیش از پنج میلیون نفر جمعیت 

در یکصد شهر و بیش از هزار روستای استان یاری کنند. 
 مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان نیز از ثبت دمای ماکزیمم بالاتر از ۴۰ درجه طی روز گذشته در ۲۱ شهرستان استان بین 
۲ تا ۵ درجه بالاتر از میانگین همزمان با تقویت توده هوای گرم خبر داد. منصور شیشه فروش در گفت و گو با ایرنا افزود: گرمای هوا 
در اصفهان و افزایش مصرف انرژی، ادارات این استان را در روز پنجشنبه و یکشنبه به تعطیلی کشاند که این تصمیم حدود یکصد 

مگاوات صرفه جویی در مصارف برق بخش اداری را بدنبال داشت.

استاد دانشگاه اصفهان مطرح کرد؛

در زنجیره ثمردهی علم تا ثروت مشکل داریم گفتوگو

شرکت آبفا استان با صدور اطلاعیه اعلام کرد

قطع آب برنامه ریزی شده در اصفهان صحت ندارد
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ارائه خدمات فناورانه و تسهیل ارتباطات زائران اربعین حسینی از جمله اقدامات 
مرسومی است که هر ساله توسط وزارت ارتباطات انجام می شود اما امسال طبق 
گفته برخی مسئولان بیشترین تلاش این وزارتخانه در جهت تسهیل دسترسی 
زائران به اینترنت است که بتوانند از امکانات آن استفاده کنند. به گزارش ایسنا، 
اربعین حسینی طی ســال های اخیر به بزرگ ترین تجمع مسلمانان جهان به 
محوریت زیارت امام حســین)ع( در کربلا تبدیل شده است بنابراین با توجه به 
اهمیت این مراســم و حضور میلیون ها زائر، چند سالی است که بحث برقراری 
ارتباطی پایدار از ســوی وزارت ارتباطات مطرح می شــود. در ایــن زمینه وزارت 
ارتباطات و سازمان های زیرمجموعه اقدامات و امکانات متعددی را برای تسهیل 

ارتباطات زائرین در نظر گرفته اند.  

ارائه اینترنت رایگان توسط بالن فضایی
به طور مثال ارائه اینترنت وای فای رایگان یکی از اقداماتی اســت که سال های 
گذشته برای زائران در پایانه های مرزی مهم در نظر گرفته شد. علاوه بر اینترنت 
وای فای رایگان با تلاش وزارت ارتباطات اســتقرار بالــن فضایی هم که یکی از 

کارکردهایش ارائه اینترنت رایگان است، در دستور کار قرار گرفت.
در توضیح بالن های مخابراتی می توان گفت بالن های ثابتی هستند که می توانند 
تا ارتفاع ۵۰۰ متر قرار گیرد و ارتباطات زمینی را ایجــاد کنند. از جمله کاربردهای 
این بالن ها می توان به اســتفاده در مواقع بحرانی اشاره کرد؛ در واقع با استفاده 
از چت های وای فای این بالن ها، خدمات ارتباطی برای مردم فراهم می شود. 
علاوه بر موارد گفته شده اپراتورهای تلفن همراه نیز با نزدیک شدن به ایام اربعین 
خدمات خود را مانند بســته های ویژه رومینگ، اینترنتی و مکالمه و پیامک را 
اعلام می کنند. سال گذشته عیسی زارع پور - وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات- 
در حاشیه یکی از جلسه های هیئت دولت از ارائه سیم کارت عراقی هم خبر داد 
و به گفته وی براساس توافقات انجام شــده، قرار شد تا هم سیم کارت عراقی با 
قیمت مناسب تری در اختیار زوار قرار بگیرد و هم هزینه رومینگ نسبت به سال 
قبل کاهش پیدا کند. البته با حمایت دولت سیزدهم از پیام رسان ها و سکوهای 
داخلی و توســعه قابل توجه آنها، برخی پیام رســان ها نیز در خدماتی را در این 
مراسم ارائه کردند که می توان به برقراری تماس با کیفیت تصویری از طریق یک 

پیام رسان اشاره کرد.

 شرکت ملی پست و ارائه خدمات اربعین
شرکت ملی پســت که از ســازمان های زیرمجموعه وزارت ارتباطات محسوب 
می شــود هم در کنار این وزارتخانه خدمات متعددی را هر ســاله ارائه می کند. 
سال گذشته از سوی این شرکت اعلام شــد با هلال احمر برای ارسال داروها و 
نذورات دارویی تعاملاتی انجام داد که در نتیجه نذورات دارویی مردم به موکب ها 
در داخل مرزهای کشور انجام شد. اما مهم ترین اقدام انجام شده توسط پست 
را می توان استقرار ایستگاه های پست یافته در کنسولگری های ایران در نجف و 
کربلا دانست. در واقع یکی از مشکلاتی که ممکن است افراد هنگام سفر به خارج 
از کشور با آن مواجه شوند، گم کردن مدارک هویتی از جمله شناسنامه، کارت ملی، 
گواهینامه و کارت های بانکی اســت؛ با وجود این حتی اگر فردی مدرک خود را 
گم کرده باشد، می توان امیدوار بود که فرد دیگری که این مدرک را پیدا کرده، آن 
را به پست تحویل دهد و بدین ترتیب می توان مدرک  گم شده را از شرکت پست 
رهگیری کرد. در همین رابطه شرکت پست با طراحی سامانه ای شرایطی ایجاد 
کرده تا افراد بتوانند با مراجعه به سایت این شرکت به پیگیری وضعیت مدارک 
و اشیاء مفقود شده خود بپردازند. به دلیل موفقیت این طرح، امسال هم با کمی 
تغییرات با عنوان زائرپست ارائه می شود. بنابر اعلام عضو هیئت مدیره شرکت 
ملی پست سال گذشته فقط در حد اســناد و مدارک مفقود شده بود اما امسال 
تلفن همراه و کوله پشتی هم اضافه شده است. با نزدیک شدن به مراسم اربعین 
سال جاری جزئیاتی از خدمات و اقدامات در نظر گرفته شده از سوی مسئولان 
اعلام می شود. هفته گذشته رئیس سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی 
از راه اندازی دومین لینک  مســتقیم بین ایران و عراق به منظور افزایش سرعت 
پیام رســان های ایرانی در ایام اربعین خبر داد و گفت که با افزایش اســتفاده از 
پیام رسان های ایرانی در عراق، دومین لینک  مستقیم بین ایران و عراق راه اندازی 
شد. ارتباطات مستقیم، ســرعت پیام رســان های ایرانی در عراق را تا پنج برابر 
افزایش می دهد. در پایان می توان گفت طبق روال هر سال مهم ترین خدمات 
وزارت ارتباطات برای تســهیل ارتباط زائران اربعین به زودی اعلام می شــود اما 
براساس اعلام رسمی مسئولان بیشتر تلاش وزارت ارتباطات در جهت دسترسی 
زائرین و شرکت کنندگان در راهپیمایی عظیم حسینی به اینترنت است که بتوانند 
از امکانات اینترنت اســتفاده کنند و فعالیت های مختلفــی در جهت راه اندازی 

فیبرنوری تعریف شده است. 

توسعه دسترسی به اینترنت؛ مهم ترین اقدام وزارت ارتباطات برای اربعین

کانون جهانگردی و اتومبیلرانی هشدار داد

دردسر استفاده از گواهی نامه نامعتبر رانندگی در خارج از ایران
کانون جهانگردی و اتومبیلرانی درباره استفاده از گواهی نامه های رانندگی نامعتبر هشدار داد و تاکید 
کرد که گواهی نامه های رانندگی بین المللی که از سوی این کانون صادر می شود، تنها مدرک قانونی 
و مورد تأیید فدراســیون جهانی برای رانندگی در کشورهای دیگر اســت. به گزارش ایسنا، به دنبال 
بروز مشکلات حقوقی مختلف به دلیل استفاده از گواهی نامه هایی غیر از گواهی نامه های رانندگی 
بین المللی تحت نظارت و تأیید FIA برای برخی ایرانیان در خارج از کشور، مدیر روابط عمومی کانون 
جهانگردی و اتومبیلرانی یادآور شد: رانندگی در کشورهای مقصد برای تمام مسافران و گردشگران 
در سراســر دنیا، مســتلزم دریافت گواهی نامه های صادر شده از ســوی نمایندگان رسمی FIA از 
کشور مبدأ اســت. در ایران، کانون جهانگردی و اتومبیلرانی تنها مرجع و نماینده رسمی فدراسیون 
بین المللی اتومبیلرانی )FIA( در امر صدور گواهی نامه های رانندگی بین المللی است. شهاب مالمیر 
افزود: متقاضیان دریافت گواهی نامه های رانندگی بین المللی باید توجه داشــته باشند بر اساس 
قانون اصلاح ماده ۲۲ قانون حمل و نقل و عبور کالاهای خارجی از قلمرو جمهوری اســلامی ایران، 
مصوب ۱۸ شهریور سال ۱۳۸۸ مجلس شورای اســلامی و همچنین به واسطه عضویت کانون در 
کنوانسیون های بین المللی ۱۹۴۹ ژنو و ۱۹۶۸ وین، کانون جهانگردی و اتومبیلرانی جمهوری اسلامی 
ایران وظیفه صدور گواهی نامه های رانندگی بین المللی و سایر اسناد و مدارک بین المللی خودرو از 
جمله پلاک ترانزیت و کارنه دوپاســاژ در ایران را بر عهده دارد. مدیر روابط عمومی کانون جهانگردی 
و اتومبیلرانی با بیان اینکه یکی از ویژگی هــای اصلی گواهی نامه های رانندگی بین المللی ترجمه به 
۷ زبان رســمی دنیا از جمله زبان انگلیسی اســت، گفت: به کارگیری زبان انگلیسی در گواهی نامه 
ملی کشورها به معنای نیاز نداشتن به گواهی نامه بین المللی برای رانندگی در خارج از کشور نیست. 
کما اینکه در کشورهای انگلســتان، آمریکا،   کانادا و اســترالیا که زبان رسمی آن ها انگلیسی است 
نیز کانون های جهانگردی و اتومبیلرانی همان کشــورها گواهی نامه رانندگی بین المللی را به صورت 
یک سند جداگانه برای شــهروندان خود صادر می کنند. او در ادامه به مشکلات به وجود آمده برای 
برخی هموطنان در کشورهای خارجی به واسطه اســتفاده از گواهی نامه های غیر معتبر اشاره کرد 
و افزود: متأسفانه سالانه تعدادی از گردشگران و مســافران ایرانی در خارج از کشور، پس از بروز 
حوادث جاده ای یا ارتکاب تخلفات رانندگی، به دلیل اســتفاده نکــردن از گواهی نامه های رانندگی 
بین المللی رسمی صادر شده از سوی کانون جهانگردی و اتومبیلرانی، دچار مشکلات جدی امنیتی 
و حقوقی از جمله حبس های چندین ســاله و جریمه های ســنگین نقدی می شوند. این درحالی 
است که اگر این هموطنان گواهی نامه های مورد تأیید کنوانسیون های بین المللی ۱۹۴۹ ژنو و ۱۹۶۸ 
وین را دریافت می کردند، می توانســتند از حمایت و پیگیری موضوع از ســوی کانون جهانگردی و 
اتومبیلرانی جمهوری اسلامی ایران و همچنین FIA بهره مند شده و با استفاده از خدمات بیمه ای، 
از تحمل حبس و پرداخت جریمه های هنگفت رهایی یابند. مدیر روابط عمومی کانون جهانگردی و 
اتومبیلرانی درباره گواهی نامه های رانندگی بین المللی صادر شــده از سوی شرکت های متفرقه و یا 
عضو مؤسسات غیرمرتبط هشدار داد و گفت: این گواهی نامه ها که بعضاً با اعتبار ۱۰، ۱۵ و ۲۰ ساله و به 
زبان انگلیسی صادر می شوند فاقد اعتبار قانونی بوده و تبعات استفاده از آن در خارج از مرزهای ایران، 
بر عهده دریافت کننده گواهی نامه خواهد بود. او یادآور شد: متقاضیان برای دریافت گواهی نامه های 
رانندگی بین المللی یک و سه ساله می توانند با در دست داشتن اصل گواهی نامه رانندگی ایرانی خود 
و همچنین تصویر گذرنامه و یک قطعه عکس ۴*۳ به دفاتر اصلی کانون جهانگردی و اتومبیلرانی و 
نمایندگی های رسمی آن در سراسر کشور مراجعه و یا برای دریافت این مجوز بین المللی به صورت 
غیر حضوری هم به وب ســایت رسمی کانون به نشــانی WWW.TACI.IR قسمت صدور اسناد 
مراجعه و با ثبت درخواست، گواهی نامه خود را از طریق پســت دریافت کنند. سامانه ملی سفر نیز 
با شماره تلفن ۰۹۶۲۹ به صورت شبانه روزی آماده پاســخگویی و اطلاع رسانی درخصوص مدارک 
مورد نیاز و اطلاعات دفاتر اصلی و نمایندگی های مجاز کانون جهانگردی و اتومبیلرانی در سراســر 

کشور است.

ابتدایی ترین شکل تهویه مطبوع در تاریخ معماری ایران

»خیشخانه«؛ کُنج خُنکِ بناهای قدیمی
در مقابل تنوع سیستم های سرمایشی امروزی؛ روزگاران کهن در 
گوشه ای دنج از بناهای قدیمی، خنکای خیشخانه در تابستان ها 
شگرد طبیعی برای فرار از گرما بود؛ اتاقکی مفرح و باطراوت که جانی تازه به اهل خانه 

می بخشید.
به گزارش ایرنا، خیشخانه یک شیوه ســنتی و کهن در معماری خانه های ایرانی 
برای خنک کردن موقت هوا بوده است. در متون و فرهنگنامه های واژگان فارسی، 
خیشــخانه با نام های بادهنج، باتخان، خارخانه، خسخانه و خیس خانه نیز آمده 
است. واژه خیش؛ تغییر شکل یافته کیش به معنای پرده یا پارچه ای از جنس کتان 
یا کرباس خشن است. در فرهنگ های فارسی خیشخانه به معنای مکانی است که 

خیش یا کیش را در آن می آویزند یا سقف را با آن پوشانده اند.
بر اساس آنچه محمد علی داعی الاسلام در کتاب »فرهنگ نظام «خود نوشته است، 
واژه خیس خانه نیز برگرفته از همین معنا و به سبب خیس کردن پارچه است. این 
جان پناه کلبه مانند در نقاط مختلف ایران به شکل های متنوعی ساخته می شد. گاه 
خیش را از سقف خانه می آویختند و آن را برای خنک تر کردن هوا با آب و گلاب خیس 
می کردند و با ریسمانی که به آن بسته بودند، آن را به حرکت در می آوردند؛ با حرکت 
خیش هوای خنک و مطبوع در خانه پراکنده می شد. ساده ترین روش دستیابی 
به آب مورد نیاز خیشخانه ها، احداث آنها در کنار چشمه، قنات، رودخانه و چاه آب 
نزدیک خانه یا عمارت بود که با پاشیدن آب بر روی خیشخانه، محیط آن را پیوسته 

مرطوب نگه می داشتند.
عبدالملک ثعالبی در کتاب »لطائف المعارف«، پیدایش نخســتین خیشخانه ها 
را مربوط به پادشــاهان دوره ساسانی می داند و نخستین کســی را که برای خود 

خیشخانه ساخت، منصور )خلیفه عباسی( معرفی می کند.
خاســتگاه بنای خیشــخانه بطور دقیق مشخص نیســت. در برخی کتب و اسناد 
 تاریخی که در این زمینه وجود دارد مردم سیستان و بلوچستان را مبدع خیشخانه 
دانسته اند. برخی نیز بر این باورند در ایران باستان، پادشاهان اتاقی با دسته های بلند 
و انبوه نی می ساختند و پاره های بزرگ برف را میان آنها یا سبدهای بافته شده قرار 
می دادند. طبق این اسناد، سپس امویان ساخت خیشخانه را ادامه دادند و در دوره 
عباسیان به ویژه منصور نوع پیشرفته تر خیشخانه که با استفاده از پارچه ضخیم کنف 

یا بافته های برگ خرما بود را بر بام نصب می کردند.
در دستگاه خلافت عباســی بودجه هنگفتی برای خرید و بهره گیری از خیش در 
ساختمان های کاخ ها، اختصاص می یافت و پادشاهان در جشن ها از آنها استفاده 
می کردند. خیشخانه های عضدوالدوله دیلمی در شیراز به صورت چهارطاقی های 
حصیری بود. بر اساس تاریخ جلد ششم تاریخ بیهقی؛ مجلل ترین خیشخانه، از آنِ 
سلطان مسعود غزنوی در هرات بود. ساده ترین شکل خیشخانه نیز فضاهای مکعب 
ساخته شده از شاخه های چوب یا حفره ای در زمین بوده که تمام دیوارها و سقف 

آن را با خار، نی و مصالح دیگر می پوشاندند. از 
این خیشخانه های ساده عامه مردم استفاده 
می کردند، اما با تحــول آن، در خدمت بزرگان و 
اشخاص مرفه قرار گرفت و رجال دولتی حتی 
در قایق های خود خیشــخانه هایی با پوشش 
کرباسی داشتند. همچنین سپاهیان در اردوها 

و پادگان ها از آن بهره می جستند.
به نگاشته محمد مناظر احسن در کتاب »زندگی 
اجتماعی حکومت عباسیان«، در دوره عباسی، 
توانگــران تکه های یخ و بــرف را در گنبد )قُبه( 
خیشخانه می گذاشتند و یکی از خدمتکاران را به 
باد زدن آن می گماردند. نوع پیشرفته خیشخانه 
اینگونه بوده اســت که کاریزی از نهر آبی که در 
طبقه پایین خانه با تندی می گذشت به برخی 
از دالانها و خیشــخانه ها که در طبقات بالاتر بنا 
شده بود آب می پاشید. علی بلوکباشی در کتاب 
»خیشخانه، ابتدایی ترین شکل تهویه مطبوع 
در تاریخ معماری ایران« آورده است: انواع دیگر 

خارخانه های معتبر و پیچیده بیشتر برای تامین 
آسایش قشرهای بالای جامعه به کار می رفته که 
در میان طبقات مرفه جامعه رواج داشته است. 
جز انــواع خارخانه ها که روی زمیــن به عنوان 
خیشــخانه بنا می شــده، نوعی دیگر از چادر و 
پارچه کتانی نیز در تابستان ها بر روی بام ها نصب 
می شــد که به گنبد خیش معروف بوده است. 
گنبد خیــش را در مرکز بخش تابســتانه خانه 
روی بام می ســاختند و از آن، خیشی کرباسی 
می آویختند و سپس با پاشیدن آب پیوسته آن 

را خیس نگاه می داشتند.
به روایت علی بلوکباشی، بر دیواره های بعضی 
خیشخانه ها نیز پاره های نمد آویخته می شد، 
ســپس لوله ای با ســوراخ های متعدد به طور 
افقی از بــالای نمدها می گذراندنــد و وقتی در 
این خیشخانه ها می نشستند، آب را در لوله ها 
می انداختنــد که از طریــق ســوراخ ها به نمد 
می رســید و هوا را خنک می کرد. محمدسعید 

جانب اللهی در کتاب »مساکن سنتی بلوچ« می نویســد: با ورود برق به روستاها 
ساخت خیشخانه که در مناطق مختلف به شــکل های متفاوت توسعه یافته بود و 
در بعضی فرهنگ ها طول و تفصیل بیشــتری به آن داده اند منســوخ شد و کولر و 
یخچال جای آن را گرفت. شکل دیگری از خیشخانه که در بیابان ها و مناطق کویری 
و خشک ایران از جمله خراسان جنوبی، سیستان و بلوچستان، کرمان، یزد و برخی 
نقاط کویری اصفهان برپا می شد را »خارخانه« می نامند که پیرامون آن را با حصیر، 
سفال یا بوته های خار می پوشانند. وقتی که روی این سازه خاری، آب می پاشند بر 
اثر وزش باد هوای خنک به درون کلبه می وزد و با این ابتکار صحرانشینان از آفتاب 

سوزان کویر در امان هستند.
دامداران، چوپانان و کشاورزان این خارخانه ها را متناسب با تعداد نفرات خانه می 
ساختند. هوای گرم و گرد و غبار مناطق کویری با عبور از این خارها به هوای مرطوب، 
خنک و پاک تبدیل می شد. برخی محققان می گویند بعدها هندوها نیز از این روش 
استفاده کردند با این تفاوت که برای خوشبو کردن خیشخانه بجای خار از گیاهان 
خشک شده معطر بهره بردند. سیستم خیشخانه و یا خارخانه که آن را قدیمی ترین 
کولر در ایران می دانند بر مبنای دانش بومی و با استفاده از انرژی های سبز و طبیعی 
ساخته میشد. بر اساس یافته های علی بلوکباشی، پژوهشگر انسان شناسی، بعدها 
در شیراز با لوله کشی کردن آب و ریخته شدن قطره  های آب بر روی خیشخانه تحولی 

را در این فناوری ایجاد کردند. 
هندوشاه نخجوانی در کتاب »تجارب السلف« آورده که »عضدوالدوله دیلمی« برای 
آبرسانی به خیشخانه خود که در طبقه بالا احداث کرده بود، کاریزی از دو فرسنگی 
کشیده بود که آب آن از روی بام ها می گذشت و بر روی چهارطاقی های حصیری 
پاشیده می شد. این روش خنک سازی در بغداد نیز بسیار رواج یافت. محمدابراهیم 
باستانی در ســفرنامه خود با عنوان »پاریز تا پاریس« خارخانه  یا خیشخانه ها را 
مامنی برای استراحت و خوشگذرانی در گرمای تابستان عنوان کرده و معتقد است 
»کسی که به عمر خود خیشــخانه ندیده و در زیر آن خوش و خرم لَم نداده و تخم 

هندوانه نشکسته، هرگز از زندگی لذتی نبرده است«.
باستانی این وصف خود از خیشخانه را بر اساس اشعار افسری آذربایجانی نوشته 
است.  حسرت بزرگ اینکه خیشــخانه و سایر بناهای مشــابه از جمله بادگیرها، 
دوجداره گرفتن دیوارها، ســردابه ها و آب انبارها که هر کدام یــک فناوری ایرانی 
محسوب می شــود در گذر زمان بجای توســعه و بازآفرینی در معماری خانه ها با 

فناوری های جدید مانند کولر جایگزین و به فراموشی سپرده شد.
به گزارش ایرنا در تابستان امسال اصفهان و بیشتر شهرهای این استان چندین بار 
دمای بالای ۴۰ درجه را تجربه کردند و بدلیل ماندگاری الگوی هوای گرم، پیش بینی 
شــده گرما تا پایان مرداد فراتر از حد طبیعی است. استمرار گرمای هوا در اصفهان، 

تاکنون ادارات این استان را طی سه روز به تعطیلی کشانده است.

خبر روز

مطالعات گنبد مسجد جامع 
عباسی اصفهان نیازمند 

تامین اعتبارات است
مدیــرکل میــراث فرهنگی، گردشــگری و 
صنایع دســتی اســتان اصفهان گفت: طرح 
مطالعاتی شورای نظارت بر مرمت گنبد مسجد 
امام)جامع عباسی( اصفهان به ۱۴۰ میلیارد 
ریال اعتبار نیاز دارد که تاکنون تامین نشــده 
است. به گزارش ایرنا، با توجه به انتقادهایی 
که درباره نحــوه مرمت گنبد مســجد جامع 
عباسی اصفهان در ســال ۱۴۰۱ صورت گرفت 
با دســتور قائم  مقام وزیر میــراث  فرهنگی، 
کمیته ویژه ای برای نظارت بر مرمت این گنبد 
تشکیل شــد؛ وظیفه اصلی این شورا بررسی 
وضعیت مرمت گنبد مســجد و رسیدگی به 
قصور احتمالــی در مرمت اعلام شــد. امیر 
کرم زاده در گفت  و گو بــا ایرنا افزود: اعضای 
کمیته نظارت بر مرمت گنبد مســجد جامع 
عباسی اصفهان از داخل دوپوش و کالبد گنبد 
بازدید کردند و مقرر شــد گنبد، اسکن لیزر و 
مطابق طرح پیشنهاد شــده از سوی ۲ نفر از 
اعضای کمیته مذکور، یک طرح مطالعاتی بر 
روی کالبد آن انجام شود. وی با بیان اینکه این 
اعتبار برای آغاز طرح مطالعاتی، تاکنون تامین 
نشده است، تصریح کرد: با این وجود اعضای 
شــورای نظارت بر مرمت گنبد مسجد جامع 
عباسی اصفهان اواخر ســال گذشته و اوائل 
امسال به اصفهان آمدند و با اجازه این شورا، 
داربست ترک شانزدهم گنبد باز شد. کرم زاده 
یادآور شــد: پس از باز شــدن داربست های 
گنبد مسجد امام در ســال ۱۴۰۱، با توجه به 
اعوجاجی که در ترک شــانزدهم ایجاد شده 
بود، پیمانکار موظف شد تزیینات دچار اعوجاج 
شده این ترک را مجددا مرمت کند. وی افزود: 
با اتمام مرمت ترک شــانزدهم، بــا توجه به 
اینکه تا حد زیادی مشکل ظاهر گنبد حل شد، 
 شــورای نظارت بر مرمت گنبد اجازه باز کردن 
داربست ها را صادر کرد. کرم زاده تصریح کرد: 
بخش کوچکی از داربست ها به ویژه در قسمت 
ورود به دوپــوش گنبد باقی مانده اســت تا 
گنبدخانه در صورت تامین اعتبار برای اجرای 

طرح مطالعاتی، بصورت جدی پایش شود.

گزارش روز

مفاد آراء
5/62 هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابر آرای شماره های ذیل هیأت موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان 
های فاقد سند رسمی مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک دولت آباد برخوار بخش 16 ثبت 
اصفهان باستناد اسناد رسمی مالکیت مشاعی و اسناد عادی تسلیمی تصرفات مفروزی و مالکانه 
و بلامعارض متقاضایان ذیل محرز گردیده است لذا طبق ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رســمی و به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به 
فاصله 15 روز آگهی می شود. در صورتی که اشخاص نسبت به صدور اسناد مالکیت متقاضیان 
اعتراضی داشته باشند می تواننند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به 
این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از ترایخ تسلیم اعتراض دادخواست خود 
را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 
اعتراض طبق مقررات اسناد مالکیت صادر خواهد شد. صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر 

به دادگاه نیست.
1- برابر رای شماره  140360302018000189 مورخ 1403/02/03 بنام خانم سروناز سالار 
برومند فرزند علی اصغر به شماره شناسنامه 2586 صادره از اصفهان نسبت به سه دانگ مشاع 
از شش دانگ یک قطعه باغ به مساحت 51490.89 متر مربع از  قسمتی از پلاک 419 اصلی 
واقع در مزرعه حیدر آباد خریداری   به موجب سند68555- 1395/11/09 دفتر 54 گز محرز 

گردیده است. 
2- برابر رای شماره  140360302018000188 مورخ 1403/02/03 بنام خانم پری ناز سالار 
برومند فرزند علی اصغر به شماره شناسنامه 1856 صادره از اصفهان نسبت به سه دانگ مشاع 
از شش دانگ یک قطعه باغ به مساحت 51490.89 متر مربع از  قسمتی از پلاک 419 اصلی 
واقع در مزرعه حیدر آباد خریداری   به موجب سند68554- 1395/11/09 دفتر 54 گز محرز 

گردیده است. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/05/09 
تاریخ انتشار نوبت دوم : 1403/05/24 

م الف : 1759737 مهدی ذکاوتمندجزی اداره ثبت اسناد و املاک برخوار  



سه شنبه  ۹ مرداد ۱۴۰۳/ ۲۴ محرم ۱۴۴۶ / ۳۰ جولای ۲۰۲۴ / شماره ۴۱۴۲
رییس مرکز پیش بینی و مُخاطرات جوی اداره کل هواشناسی استان می گوید 
توده هوای گرم دیگری از اوایل هفته آینده وارد استان می شود که از پایداری و 

ماندگاری بیشتری نسبت به توده هوای گرم کنونی برخوردار است

هوای خنک؟ شوخی می فرمایید!
رییس مرکز پیش بینی و مُخاطرات جوی اداره کل هواشناســی استان اصفهان از ثبت دمای ۴۴.۶ 
درجه در اصفهان در روز یکشنبه خبر داد که بیشترین رکورد گرما در ۷۰ سال اخیر در این شهر بوده است.

لیلا امینی در گفت  و گو با ایرنا افزود: رکورد دمای بیشــینه اصفهان پس از سال ها و از بدو تاسیس 
ایستگاه هواشناسی )سال ۱۳۳۰( در شهر اصفهان شکسته شد.

رییس مرکز پیش بینی و مُخاطرات جوی اداره کل هواشناسی اصفهان اظهار داشت: دمای هوای صبح 
دیروز شهر اصفهان به ۳۴ درجه سانتیگراد رسید که نسبت به روز یکشنبه تغییری نداشت.

امینی افزود: خور و بیابانک با دمای ۴۷ درجه ســانتیگراد گرمترین و بویین میاندشت با ۱۷ درجه 
سانتیگراد خنک ترین نقاط استان در شبانه روز گذشته بودند.

وی اضافه کرد: دمای هوای بیشتر مناطق و بویژه مناطق شرقی و شمالی استان برای امروز )سه شنبه( 
یک تا ۲ درجه سانتیگراد کاهش می یابد اما مجدد از چهارشنبه دمای هوا افزایش پیدا خواهد کرد.

امینی خاطرنشان کرد: روند افزایش دما تا جمعه آینده تدریجی خواهد بود اما توده هوای گرم دیگری 
از اوایل هفته آینده وارد استان خواهد شــد که از پایداری و ماندگاری بیشتری نسبت به توده هوای 

گرم کنونی برخوردار است.

ریزش آوار بر روی ۲ کارگر تبعه در اصفهان
سخنگوی سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شــهرداری اصفهان از ریزش آوار عملیات عمرانی 
شرکت آب و فاضلاب بر روی ۲ کارگر حدود ۲۰ ساله تبعه افغانی خبر داد. محمد شریعتی در گفت وگو 
با خبرنگار مهر اظهار کرد: ریزش آوار بر روی کارگر عملیات عمرانی ساعت ۱۶:۱۰ دقیقه روز یکشنبه ۷ 

مردادماه ۱۴۰۳ به مرکز فرماندهی عملیات آتش نشانی اصفهان گزارش شد. 
وی با بیان اینکه نیروهای امدادی از ایستگاه های شماره ۶،۱۰ و ۲ برای این حادثه اعزام شدند، تصریح 
کرد: این حادثه در در خیابان امام خمینی- شهیدان کاظمی و در پروژه عملیات عمرانی شرکت آب 

و فاضلاب اتفاق افتاد. 
سخنگوی سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری اصفهان با بیان اینکه در این حادثه دو کارگر 
حدود ۲۰ ساله تبعه افغان در محل حفاری به عمق حدود ۴ متر و در زیر خاک مدفون شده بود، ابراز 
کرد: آتش نشانان با سرعت عمل قسمت های مدفون شده دو کارگر را از زیر خاک خارج وسپس با 
استفاده از کارگاه عملیاتی و استفاده از طناب و تجهیزات تخصصی و با برانکارد و با رعایت اصول ایمنی 
۲ مصدوم را به سطح زمین انتقال و بلافاصله مصدومین تحویل عوامل اورژانس شهر شد. شریعتی 

اضافه کرد: خوشبختانه حال عمومی اشخاص نجات یافته مساعد است.

مشاهده گربه پالاس در منطقه حفاظت شده کرکس نطنز
مدیر منطقه حفاظت شده کرکس گفت: دوستداران محیط زیست بادرود در روزهای گذشته هنگام 
کوه پیمایی یک قلاده گربه پلاس مشاهده و تصویر آن را ثبت کردند. به گزارش خبرگزاری مهر، محمد 
بلماسب اظهار کرد: دوستداران محیط زیست بادرود در روزهای گذشته هنگام کوه پیمایی یک قلاده 
گربه پلاس مشاهده و تصویر آن را ثبت کردند. وی افزود: گربه پالاس نام علمیFelis manul یک 
گربه سان وحشی کوچک بومی آسیای میانه است. این جانور تقریباً کمی بزرگ تر از اندازه یک گربه 
خانگی است و دارای حدود ۶۰ سانتی متر طول )بدون احتساب دم ۲۵ سانتی متری اش( و به طور 
متوسط ۳٫۶ کیلوگرم وزن است. مدیر منطقه حفاظت شده کرکس گفت: گربه های پالاس حیواناتی 
شدیداً منزوی و غیراجتماعی هســتند. هر دو جنس نر و ماده این گربه سان، تنها زندگی می کنند، 

قلمروی خاص خود را دارند و بر روی قلمرو خود بسیار حساس اند.

پژوهش ها نشان داده که بحران جهانی آب بیش از اینکه به دلیل کمبود 
آب باشد ریشه در نابرابری و عدم توزیع عادلانه آب دارد و لاجرم بخاطر نبود 

حکمرانی مؤثر است نه به علت کمبود آن. 
به گزارش خبرنگار خبرگزاری »مهر«؛ بر اساس برآورد مؤسسه منابع جهانی 
تا سال ۲۰۴۰ تنش آبی بالا خواهند گرفت و به همین دلیل گفته می شود اگر 
قرن بیستم قرن جدال بر سر نفت بوده در این قرن جدال بر سر آب خواهد 
بود. حکمرانــی مؤثر آب کمک می کند تا اطمینان حاصل شــود که منابع 
آب به شیوه ای شفاف، پاسخگو و عادلانه مدیریت می شود و خدمات به 
گونه ای ارائه می شود که نیازهای مشــتریان را برآورده کند و در عین حال 
از نظر زیست محیطی نیز پایدار باشد. »حکمرانی مؤثر آب« که امروزه به 
شکل یک الزام درآمده اســت تعیین می کند که چه کسی، چه میزان آب 
در چه زمانی و چگونه دریافت کند و چه کســی حقابه دار است و خدمات 

مرتبط و مزایای آن را دارد.

چه افرادی »حکمران مؤثر« در حوزه آب خواهند بود؟
حکمرانی آب را طیفی از بازیگران از جملــه دولت های مرکزی و محلی، 
تنظیم کننده ها، سازمان های غیر دولتی جوامع و بخش خصوصی تشکیل 
می دهد. حکمرانی مؤثر آب برای اطمینان از اســتفاده پایدار و کارآمد از 
منابع آب، رسیدگی به چالش های مرتبط با آب و ارتقای دسترسی عادلانه 
به خدمات آب حیاتی در جهان معرفی شده است و امروز این امر الگوی 

برای متولیان آب در ایران شده است. محقق و پژوهشگر آب که به شکل 
اختصاصی روی حکمرانی مؤثر آب مطالعه کرده در این ارتباط به خبرنگار 
مهر می گوید: برای دســتیابی به مدیریت پایدار آب که از لحاظ اقتصادی 
کارآمد، از لحاظ سیاسی مشارکت جو، از لحاظ اجتماعی عادلانه و از لحاظ 
محیط زیستی حامی و پایدار باشد، به حکمرانی آب مؤثر نیاز داریم. عباس 
حاتمی با بیان اینکه رسانه ها باید در خصوص ضرورت حکمرانی مؤثر آب و 
تنش های آبی سخن بگویند، ابراز می کند: تا قبل از دهه ۱۹۹۰ عموماً در ابعاد 
جهانی راهکار حل بحران آب، اســتحصال و عرضه هرچه بیشتر آب دیده 
می شد اما با مشخص شدن پیامدهای زیانبار مدیریت سازه ای در محافل 
بین المللی موضوع حکمرانی آب به طور روز افزونی مورد توجه قرار گرفت 

و اکنون به طور گسترده پذیرفته شده است. 
او ادامه می دهد: پژوهش ها نشان داده است که بحران جهانی آب بیش از 
اینکه به دلیل کمبود آب باشد ریشه در نابرابری و عدم توزیع عادلانه آب دارد 
و لاجرم بخاطر نبود حکمرانی مؤثر آب است نه به علت در دسترس بودن 
یا نبودن فیزیکی آن. بنابراین در ۲ دهه اخیر در حوزه آب تحولات چهار گذر 
را شاهدیم از جمله گذر از نگرش طرف عرضه به سمت طرف تقاضا، گذر از 
نگرش های طبیعت محور به انسان محور، گذر از نگرش های سخت افزاری 
به نگرش های نرم افزاری و گذر از نگرش های سازه محور فنی و مهندسی 
به نگرش های مبتنی بر حکمرانی است. این پژوهشگر به انواع حکمرانی 
آب اشــاره کرد و اضافه می کند: حکمرانی آب به دولت محور، بازار محور، 

شهروندی و خود حکمران تقسیم بندی می شود. او بیان می کند: مشارکت 
جهانی در آب، حکمرانی آن را به منزله مجموعه ای از نظام سیاسی، اداری، 
اجتماعی و اقتصادی تعریف کرده اســت که مدیریت منابع آب و انجام 
خدمات مربوط به آن را محقق می ســازد به این معنــا حکمرانی آب به 
چارچوب و فرایندهای کلی برای تصمیم گیری و اجرای سیاست مربوط و 

به استفاده و مدیریت منابع آب اطلاق می شود.
همچنین کارشناس مسائل آب نیز در این ارتباط به خبرنگار مهر می گوید: 
بررسی ها نشان می دهد سیاســت خودکفایی ایران در محصولات زراعی 
موفق بوده است چنانچه طی ۱۲ سال گذشته محصولات زراعی از ۱۰ میلیون 
تن به ۶۰ میلیون تن رسیده و این در حالی است که جمعیت ۲ برابر شده 
است اما در این سو همین سیاست باعث شده است تا ذخایر منابع آب زیر 

زمینی در ایران با کاهش محسوس روبه رو شود. 
رضا صباغی می افزاید: ایران به طور متوسط سالانه پنج میلیارد متر مکعب 
آب بیش از ظرفیت لایه های آب دار زمین از آنهــا بهره برداری می کند. او 
ادامه می دهد: اکنون حدود ۸۰۰ تا ۹۰۰ هــزار حلقه چاه مجاز و غیر مجاز، 
۵۸ درصد مجاز و ۸۲ درصد غیر مجاز در ایران وجود دارد و چیزی بین ۸۵ 
تا ۹۰ درصد این آب ها برای مصرف بخش کشــاورزی برداشت می شود 
تا اواسط سال ۹۹ از کل ۶۰۹ دشــت ایران ۴۰۵ دشت ممنوعه اعلام شده 
است. کارشناس مسائل آب با اشاره به پژوهش »تحلیل وضعیت بحران 
آب در کشور و الزامات مدیریت آن« اظهار می کند: در شرایطی که بخش 
کشاورزی بیش از ۹۰ درصد از مصرف آب در کشــور را به خود اختصاص 
می دهد، به واسطه مشکلات ســاختاری حاکم بر این بخش، روند رو به 
رشد جمعیت و مصرف مواد غذایی و به رغم فشار گسترده به منابع آب های 
زیرزمینی کشور، کسری تراز بازرگانی این بخش به بیش از ۸ میلیارد دلار 
در سال ۱۳۹۲ رسیده است. او می افزاید: بر اساس نتایج این مطالعه، ایران 
در حال حاضر در وضعیت بحران شــدید آب قرار داشته و با توجه به ثابت 
بودن منابع آبی، افزایش جمعیت و عدم توجــه کافی به مدیریت منابع 
آب، در صورت اتخاذ نشدن سیاست های مناســب و به هنگام مدیریت 
منابع آب در هر دو بعد عرضه و تقاضا، تشدید شرایط نامطلوب منابع آبی 
کشور و تأثیرپذیری شاخص های امنیتی و اقتصادی امری اجتناب ناپذیر 

خواهد بود. 
صباغی ادامه می دهد: در همین راستا بهبود مدیریت تقاضای آب به ویژه 
در بخش کشاورزی از طریق رعایت الگوی کشت بهینه ملی – منطقه ای، 
توجه بیشتر به شــاخص »آب مجازی« در تبیین الگوی تولید و تجارت 
محصولات کشاورزی و نیز توجه به ارزش اقتصادی آب از جمله الزامات، 
برای مواجهه با بحران آب است که باید مورد توجه برنامه ریزان کشور قرار 
گیرد. گفتنی است اکثر قوانین و مقررات مصوب شده در چند دهه گذشته 
در ایران فاقد انعطاف پذیری و انطباق با شرایط محلی در حوضه های آبریز 
مختلف کشور بوده اند که این یکی از دلایل مهم عدم توفیق در اجرای برخی 
از آنها بوده اســت. تنظیم قوانین و مقررات متناسب با شرایط محلی در 
حوضه های آبریز نیازمند وجود یک لایه نهادی خرد برای تطبیق قوانین با 

شرایط محلی است.

با مسئولان جامعه

معــاون بهداشــت وزیر بهداشــت گفــت: میزان 
ورودی های مبتــلا به تب دنگی به کشــور کاهش 
قابل توجهی به نســبت ماه های قبل داشته است 
و موارد افزایشــی که در ۱۰ روز آخر اردیبهشت بود، 

دیگر تکرار نشد.
به گزارش خبرگزاری ایمنا و به نقل از وبدا، حسین 
فرشیدی اظهار کرد: گسترش وسایل ارتباط جمعی 
در ایجاد بعضی از مشکلات و آسیب های فرهنگی 
و اجتماعی وابســته به آن مؤثر است، به طور مثال 
هنوز کووید ۱۹ تمام نشده، درگیر یک بیماری دیگر 
شده ایم، البته کرونا بیماری ای ناشناس بود، اما تب 
دنگی در گذشته هم وجود داشته که اکنون گسترش 

پیدا کرده است.
وی افزود: مهمترین عامل در گسترش بیماری تب 
دنگی در جهان تغییرات آب و هوایی است و تغییر 
و افزایش دما منجر به افزایش بیماری های عفونی 
مختلفی شده که یکی از آنها تب دنگی بوده است که 

از طریق نیش پشه آئدس به وجود می آید.
معاون بهداشت وزیر بهداشــت، درمان و آموزش 

پزشکی با بیان اینکه وجود پشه های آئدس با توجه 
به جابه جایی های جمعیتی و داد و ستدهای تجاری 
بسیار وسیع در نقاط مختلف دنیا بیشتر از قبل شده 
و همین موضوع موجب گسترش بیماری تب دنگی 
در تمام کشورها شده است، خاطرنشان کرد: طبق 
گزارش سازمان بهداشــت جهانی میزان ابتلاء به 
بیماری تب دنگی در سال ۲۰۲۳ رشدی دو برابری 
در تمامی کشورهای دنیا داشته و موارد فوتی ناشی 

از بیماری هم به همین میزان رشد داشته است.
فرشیدی افزود: از سال گذشته و با توجه به افزایش 
آمار ابتلا به بیماری تب دنگی و فوتی های ناشــی 
از بیمــاری در کشــورهای همســایه، به خصوص 
همسایگان شرقی ایران انتظار آن را داشتیم که سال 
جاری موارد ابتلای به این بیماری را در کشور داشته 
باشیم، اما به تمام هموطنان این اطمینان خاطر را 
می دهیم که جای هیچ نگرانی وجود ندارد و موارد 
گسترش یافته در چند استان کشور بسیار محدود 

بوده است.
وی با تاکید بر اینکه از زمان شیوع بیماری تب دنگی 
تحقیقات گســترده ای با همکاری مشترک وزارت 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکی و چند مؤسسه 
دیگر در خصوص شناســایی و کنترل این بیماری 
صورت پذیرفته است، گفت: در طی این مدت مشکل 

خاص و حادی در این خصوص نداشته ایم و جای 
نگرانی در خصوص شــیوع این بیماری در کشــور 

نبوده و نیست.
معاون بهداشت وزیر بهداشــت، درمان و آموزش 
پزشــکی بیان کرد: در حال حاضر آلوده ترین شهر 
ایران در موضــوع بیماری تب دنگی بنــدر لنگه در 
هرمزگان بوده، اما تعــداد موارد ابتلای این بیماری 
بیشتر نشده است و گرمای زیاد در این منطقه خود 

عاملی جهت کاهش تراکم پشه آئدس بوده است.
فرشــیدی اضافه کرد: طی این مدت مراقبت ها و 
کنترل های مرزی را به خوبی داشــتیم و باید اشاره 
کنیم که میزان ورودی های مبتلا بــه تب دنگی به 
کشــور کاهش قابل توجهی به نسبت ماه های قبل 
داشــته اســت و موارد افزایشــی که در ۱۰ روز آخر 

اردیبهشت بود دیگر تکرار نشد.
وی با بیان اینکه تنها یک خطــر باقی می ماند و آن 
کاهش دمای همراه با بارندگی های فصل پاییز بوده 
که می تواند شروعی برای افزایش مجدد تراکم پشه 
آئدس باشــد، تاکید کرد: این خطر در مناطقی که 
آلوده به این پشه است بیشتر بوده و به همین جهت 
برای این مناطق تمهیداتــی جهت از بین بردن این 
پشه ها در راستای ابتلا نشدن مردم به بیماری تب 

دنگی صورت پذیرفته است.

بارندگی های پاییز و خطر تراکم مجدد پشه آئدس

تورو کم داشتیم تب دِنگی!

از سرگیری پیوند کبد در اصفهان پس از وقفه پنج ساله
عمل جراحی پیوند کبد پس از وقفه پنج ساله در اصفهان در بیمارستان الزهرا)س( این استان از 
سر گرفته شد. به گزارش ایرنا، دانشگاه علوم پزشکی اصفهان اعلام کرد: هشتاد و هشتمین  پیوند 
کبد اســتان اصفهان پــس از یک وقفه 
پنج ساله در بیمارســتان الزهرا)س( با 
موفقیت انجام شــد. این عمل پیوند به 
مدت هشت ســاعت و با همکاری دکتر 
پرویز کاشفی متخصص بیهوشی، دکتر 
بهنام صانعی و دکتر محمد اسلامیان فوق 
تخصص پیوند کبد و مجاری صفراوی که 
اعضای تیم پیوند مرکز آموزشی درمانی 
الزهرا)س( اصفهان هستند، انجام شد.

محمد اســلامیان فــوق تخصص پیوند 
کبد و عضو تیم پیوند کبد دانشگاه علوم پزشــکی اصفهان گفت: در این عمل جراحی پس از انجام 
آزمایش های لازم، کبد اهدایی از ابوالفضل صالحی ۲۶ ساله که دچار مرگ مغزی شده بود به بانوی 

۳۶ ساله مبتلا به بیماری سیروز کبدی، پیوند شد.
مسئول واحد فراهم آوری اعضای پیوندی مرکز آموزشی درمانی الزهرا)س( اصفهان نیز در گفت و 
گو با ایرنا اظهار کرد: از سرگیری عمل جراحی پیوند کبد با پیگیری دانشگاه علوم پزشکی اصفهان 

و معاونت درمان دانشگاه محقق شد.
مریم خلیفه سلطانی افزود: با کامل شــدن تیم پیوند کبد اصفهان و اضافه شدن جراح دوم به این 
گروه، این عمل جراحی در زمان حاضر در داخل استان انجام می شود و دیگر نیازی به اعزام بیماران 

به شهرهای دیگر بویژه شیراز نیست.
وی توضیح داد: بیماران نیازمند پیوند کبد در اصفهان چند سال اخیر ناچار به عزیمت به شیراز برای 
انجام این عمل بودند که هزینه هایی برای آنها به همراه داشــت و ناچار بودند تردد مداوم به شیراز 

داشته باشند اما اکنون دیگر نیازی به این کار نیست.
خلیفه سلطانی اضافه کرد: از طرفی بیماران گیرنده کبد پس از انجام عمل پیوند نیاز به مراقبت مداوم 
و مراجعه به پزشــک دارند که با انجام عمل پیوند در اصفهان این کار نیز در داخل استان انجام می 

شود و نیاز به تردد به شیراز نیست.
وی با بیان اینکه عمل جراحی پیوند کبد بطور متوسط حدود هفت ساعت طول می کشد، خاطرنشان 
کرد: عمل پیوند قلب و کلیه نیز در بیمارستان های مختلف اصفهان از جمله چمران، الزهرا)س( و 

خورشید انجام می شود.
خلیفه سلطانی خاطرنشــان کرد: افرادی که دچار مرگ مغزی شدند و خانواده آنها به اهدای عضو 
رضایت دادند در مرحله اول مــورد ارزیابی، معاینه، آزمایش خون و ســونوگرافی قرار می گیرند تا 
اعضای قابل برداشت مشخص شــود و در مرحله دوم پس از آنکه پزشک جراح اعضای فرد مرگ 

مغزی را برداشت می کند با معاینه تشخیص می دهد که آیا عضو قابل پیوند است یا رد می شود.
بر اساس این گزارش، مرحوم ابوالفضل صالحی که به علت ایست قلبی تنفسی و آسیب مغزی در 
بیمارستان ۹ دی منظریه خمینی شهر بستری و دچار مرگ مغزی شده بود، پس از انجام مراحل 
مربوط به تایید مرگ مغزی و اخــذ رضایت از خانواده وی به مرکز آموزشــی درمانی الزهرا)س( 

بیمارستان منتقل شد و اوائل مرداد امسال مورد عمل برداشت اعضا شامل کبد و کلیه قرار گرفت.
کلیه های اهدایی نامبرده نیز در مراکز آموزشی درمانی الزهرا)س( و خورشید اصفهان به ۲ فرد مبتلا 

به بیماری کلیوی پیوند شد.
به گزارش ایرنــا، اعضای قابل اهــدای از فرد مرگ مغزی شــامل قلــب، ریه ها، کبــد، روده ها، 
لوزالمعده)پانکراس( و کُلیه هاســت؛ علاوه براین، برخی از بافت های بدن از جمله پوست، قرنیه، 

تاندون، غُضروف، استخوان و دریچه قلب نیز قابل پیوند است.

خبر روزاخبار

حجم زیاد پرونده  و کمبود 
نیرو و امکانات از مشکلات 

دستگاه قضایی است
رئیس دیوان عالی کشور گفت: از مشکلاتی 
که دســتگاه قضا با آن روبه رو است، حجم 
زیاد ورودی پرونده ها و کمبود نیرو و امکانات 
اســت که همکاران ما در سراسر کشور با این 
معضلات روبه رو هستند، اما صادقانه خدمت 

می کنند.
به گزارش خبرگزاری ایمنا و به نقل از دیوان 
عالی کشــور، حجت الاســلام محمدجعفر 
منتظری در جلسه شــورای معاونین دیوان 
عالی کشور با اشاره به ســفر استانی رئیس 
قوه قضائیه و برخی اعضای شــورای عالی 
قضایی به اســتان چهارمحــال و بختیاری 
اظهار کرد: حضــور مســئولان در بین مردم 
همواره مورد تاکیــد رهبر معظــم انقلاب و 
سیاست های کاری رئیس قوه قضائیه بوده 
است؛ باید همواره در راستای ارتباط چهره به 
چهره با عموم مردم و طبقات اجتماعی کوشا 
باشیم و این سفرها منشأ برکات فراوان برای 

مسئولان و مردم عزیز بوده و خواهد بود.
حجت الاسلام منتظری با اشاره به اقدامات 
تحولی صورت گرفته در یک سال اخیر گفت: 
همکاران قضایــی و اداری ما در دیوان عالی 
کشور در راستای اجرای برنامه های عملیاتی 
و دستیابی به مرحله مطلوب قدم های خوبی 
را برداشته اند، تا رســیدن به آن نقطه فاصله 
داریم که امید اســت با همــکاری جمعی و 
تلاش در رفع مشکلات بتوانیم گام های مهم تر 
و موثرتری برداریم از جمله در خصوص هیئت 
عمومی دیوان عالی کشور که از جایگاه والایی 
برخوردار است باید گام های تحولی بیشتر و 
بهتری برداریم و از همــکاران انتظار دارم که 
در این امر مهم ما را یاری و پیشنهادات خود 

را ارائه کنند.

سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی اصفهان با بیان اینکه مراکز درمانی اصفهان آماده پذیرش افراد دارای علائم گرمازدگی هستند، گفت: همه افراد به ویژه گروه های 
حساس باید از خروج از منزل در ساعت های ۱۰ صبح تا چهار بعدازظهر پرهیز کنند.

پژمان عقدک در گفت وگو با خبرنگار تسنیم در اصفهان در ارتباط با تاثیر افزایش دما بر مراجعات به مراکز درمانی گفت: آمار افراد مراجعه کننده به مراکز درمانی به 
صورت روزانه نبوده و معمولا به صورت فصلی یا ماهیانه اعلام می شود اما هر ساله در این زمان، بیماری های مرتبط با افزایش دما و آلودگی هوا و به ویژه گرمازدگی 
اتفاق می افتد. وی افزود: این عوامل معمولا سبب افزایش جزئی آمار مراجعه به مراکز درمانی با علائم گرمازدگی به ویژه در افراد سالمند و دارای بیماری زمینه ای 
می شود. سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی اصفهان با اشاره به اقدامات لازم در جهت حفظ سلامتی در شرایط کنونی عنوان کرد: مهم ترین نکته این است که همه 
افراد از خروج از منزل بین ساعت های ۱۰ صبح تا چهار بعدازظهر پرهیز کنند؛ به ویژه گروه های حساس مثل سالمندان، کودکان زیر پنج سال، زنان باردار، بیماران 

قلبی عروقی و افراد دارای بیماری های زمینه ای باید به این نکته توجه داشته باشند.
وی افزود: در صورت لزوم باید در زمان خروج از خانه، لباس های گشاد، روشن و نخی پوشیده و از عینک آفتابی، کلاه های نقاب دار و کرم ضد آفتاب استفاده کنند.

عقدک ادامه داد: به همراه داشتن مایعات به ویژه آب معدنی ضروری است تا در صورت نیاز از آن استفاده شود.
وی تاکید کرد: در خارج از منزل باید به مناطق دارای سایه و دور از تابش مستقیم آفتاب مراجعه کرده و زمان خروج از خانه را به کمترین حد ممکن رساند.

سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی اصفهان با اشاره به علامت های گرمازدگی بیان کرد: سردرد، سرگیجه، گیجی، منگی، تهوع، استفراغ، نبض ضعیف، ضربان قلب 
و تعداد تنفس بالا و در نهایت از حال رفتن و گاهی تشنج از علائم بروز گرمازدگی است.

وی تصریح کرد: افراد باید در صورت وجود این علائم به مراکز درمانی مراجعه کنند و یا از اطرافیان برای انتقال به محیطی خنک تر کمک بخواهد.
عقک افزود: اطرافیان باید لباس های فرد آسیب دیده را در محیط دارای ســایه و خنک کم کنند و در صورت امکان بدن او را با آب معمولی و خنک شست و شو 

داده و به او مایعات بدهند.

مراکز درمانی اصفهان آماده پذیرش افراد دارای علائم گرمازدگی

نبود حکمرانی مؤثر درحوزه آب عامل بروز خشکسالی است

آب هست، عدالت در توزیع آب نیست!



انتقاد از میزبانی پاریس در المپیک 2024 ؛

از کمبود غذا تا ظرف های نشسته!
عضو هیئت اجرایی کمیته ملی المپیک از شرایط میزبانی فرانسوی ها در میزبانی المپیک به شدت انتقاد کرد و گفت: وجود غذاهای رژیمی و نداشتن نظافت 
گویای این موضوع است. رئیس فدراســیون قایقرانی و عضو هیئت اجرایی کمیته ملی المپیک در خصوص وضعیت میزبانی پاریس گفت: از نظر غذایی برای 
رژیم عالی است و اصلًا تنوع غذایی وجود ندارد و همه غذایی می خورند که برای این است که سیر شوند. غذاهای دهکده به گونه ای است که برای کاهش وزن 

بسیار مناسب هستند با این غذا ما برای اوزان روئینگ دونفره مشکلی نداشتیم اما کار ما برای وزن فاطمه مجلل بسیار سخت بود.
به گزارش »مهر«، علیرضا سهرابیان افزود: همه کشــورها نســبت به این موضوع انتقاد کردند یا تحریم کردن یا حتی غذا از بیرون آوردند. در کل نسبت به دوره 
های قبل بسیار ضعیف است. حتی به نظرم در برگزاری مراسم افتتاحیه هم بسیار بد بودند. به طوری که بلیت ۹0 یورویی برای افتتاحیه فروختند اما تدابیر لازم 
را برای اجرای آن نداشتند. وی با کنایه به وضعیت رستوران هم خاطرنشان کرد: بدترین چیزی که در رستوران دهکده مشاهده می شود نبود نظافت است. حتی 
بارها قاشق نشسته به من دادند و ما خودمان آن را در آب جوش گذاشــته ایم و تمیز کرده ایم، از این نظر میزبان نمره صفر می گیرد! عضو هیئت اجرایی کمیته 
ملی المپیک در مورد انتقادات وارده به لباس کاروان ایران هم بیان کرد: ما در خصوص لباس المپیک هم شاهد این بودیم که برخی خوششان آمد و برخی چقدر 

انتقاد کردند. فکر ما فقط روی نقدها است اما بی ثمر هستند.

سه شنبه  ۹ مرداد ۱۴۰۳ / ۲۴ محرم ۱۴۴۶ / ۳۰ جولای ۲۰۲۴ / شماره ۴۱۴۲

سد بزرگ الهلال برای لژیونر شدن یک ستاره
الهلال از لژیونر شدن ستاره ملی پوش خود، ســعود عبدالحمید، جلوگیری کرده است. به گزارش 
»ورزش سه«، گزارش های خبری حاکی از آن است که مدیریت باشگاه الهلال به ریاست فهد بن 
نافل به سرعت اقدام کرده تا مدافع خود، سعود عبد الحمید را از دسترس باشگاه های اروپایی دور 
نگه دارد. سعود عبد الحمید در دوره اخیر پیشنهادات زیادی دریافت کرده است، آخرین آنها از باشگاه 
رم ایتالیا بود. پیش از این، استون ویلا و مون پلیه و چندین باشگاه دیگر از قاره اروپا نیز علاقه مند به 
جذب او بودند. اما الهلال تصمیم گرفته جدایی سعود عبد الحمید جلوگیری کند، زیرا این بازیکن به 
مدیریت باشگاه اعلام کرده که تمایل دارد تجربه بازی در اروپا را کسب کند، به ویژه اینکه قراردادش 
با آبی پوشان در تابستان 202۵ به پایان می رسد. بر اساس گزارش روزنامه »عکاظ«، الهلال موفق 
شده است سعود عبد الحمید را متقاعد کند تا با تیم بماند و به اروپا نرود. این روزنامه توضیح داد: 
»الهلال موفق شد قرارداد سعود را به مدت ۳ سال تمدید کند، به همراه مزایای جدیدی که از قرارداد 
قبلی اش بیشتر است.« این تصمیم پس از عملکرد برجسته ای که این بازیکن 2۵ ساله در فصل 
گذشته ارائه کرد، گرفته شد. سعود عبد الحمید به دلیل توانایی های هجومی شگفت انگیزش یکی 

از عناصر برجسته ترکیب الهلال بود.

بارسا پیشنهاد ۶5 میلیون یورویی سعودی ها را رد کرد
بارسلونا حاضر نیســت که رافینیا را به مبلغ 6۵ میلیون یورو بفروشد. به گزارش »ورزش سه«، به 
گزارش روزنامه »موندو دپورتیوو« اســپانیا، منابع داخلی بارســلونا اعلام کرده اند که این باشگاه 
پیشنهاد 6۵ میلیون یورویی از لیگ ســعودی برای جذب رافینیا دریافت کرده است. بارسلونا این 
پیشنهاد را رد کرده زیرا مبلغ را پایین تر از ارزش واقعی بازیکن می داند و امیدوار است که پیشنهادی 
نزدیک به ۹0 میلیون یورو برای رافینیا دریافت کند. گفته شده که الهلال چند هفته پیش وضعیت 
رافینیا را از بارسلونا جویا شده و ژرژ ژسوس، سرمربی الهلال، به طور شخصی برای کسب اطلاعات 

درباره این انتقال اقدام کرده است.
بارسلونا آماده مذاکره برای فروش رافینیا است، به شرطی که باشگاه سعودی بتواند او را به جدایی 
از بارسلونا متقاعد کند و پیشنهاد بزرگی به این باشگاه ارائه دهد. اینها همه در حالی است که روزنامه 
انگلیسی سان مدعی شده چندین باشگاه انگلیســی مثل تاتنهام، چلسی، نیوکسل،  استون ویلا و 
منچستریونایتد به رافینیا علاقه دارند ولی آرسنال و ادو  اولین کسانی هستند که تماس های پشت 

پرده را آغاز کرده اند. شاید رافینیا را بتوان به آرسنال نزدیک دانست.

گلر ناراضی آرسنال در لیگ برتر می ماند
ناتینگام فارست قصد دارد »آرون رمزدیل« را در پنجره تابستانی امسال به خدمت بگیرد. به گزارش 
»ورزش سه«، رمزدیل، ستاره آرسنال در فصل 2022-202۳ بود و توانست نقش مهمی را در حضور 
این تیم در کورس قهرمانی رقابت های لیگ برتر انگلیس ایفا کند و به یکی از بهترین بازیکنان این 
تیم تحت هدایت میکل آرتتا تبدیل شود. با این حال، توپچی ها در پنجره نقل و انتقالات تابستانی 
سال گذشته تصمیم گرفتند که داوید رایا را به صورت قرضی از برنتفورد به خدمت بگیرند و او خیلی 
زود به دروازه بان اول این تیم تبدیل شد و رمزدیل چاره ای جز نیمکت نشینی نداشت که با خشم و 
ناراحتی او هم همراه بود. بسیاری از رسانه های انگلیسی در چند هفته گذشته از احتمال جدایی این 
گلر از آرسنال در پنجره تابستانی پیش رو خبر داده بودند و حالا روزنامه انگلیسی سان خبر داده که 
باشــگاه ناتینگام به صورت جدی به دنبال به خدمت گرفتن این بازیکن است. این در حالی است 
که آرسنال خواهان دریافت نزدیک به 6۵ میلیون یورو برای فروش رمزدیل است اما ناتینگام قصد 
ندارد چنین مبلغی را برای این انتقال پرداخت کند و امیدوار اســت که بتواند با مدیران این باشگاه 
برای به خدمت گرفتن این بازیکن به صورت قرضی و با قراردادی یکساله به توافق برسد. باید دید 

که این پیشنهاد مورد قبول مدیران آرسنال قرار خواهد گرفت یا خیر.

فاصله زوج خط حمله تیم ملی ایران؛ از ایتالیا تا امارات

طارمی و آزمون هر دو بر تخت پادشاهی؛ اما این کجا و آن کجا

سردار آزمون روی سریر  مرضیه غفاریان
پادشــاهی شــباب 
الاهلی امارات نشست! این باشگاه اماراتی پس از 
به توافق رسیدن با باشگاه آلمانی برای جذب ستاره 
ایرانی با انتشار پوســتری که در آن سردار بر کرسی 
پادشــاهی به تصویر کشــیده شــده از این خرید 

تابستانی خود رونمایی کرد.
آزمون در حالی بــا جدایی از بایرلورکــوزن آلمان 
به شــیخ نشــین امارات کوچ کرده تا بــر صندلی 
پادشاهی شباب الاهلی تکیه بزند که زوج بوشهری 

او در خط حمله تیــم ملی ایران بــا انتقال به 
سرزمین چکمه و عملکرد درخشان خود 
در بازی های تدارکاتی پیش فصل اینتر، 
هواداران این تیم ایتالیایی را مجاب کرده 

تا با نشاندن »شــاهزاده ایرانی« خود بر تخت 
پادشاهی سری A، سایر مهاجمان برتر تاریخ این 
رقابت ها از رونالدو گرفته تا باجو را در حال تعظیم در 

برابر طارمی به تصویر بکشند!
این روزها در حالی بازتاب درخشــش مهاجم ۳2 
ساله بوشهری در اینتر رسانه های ورزشی ایتالیا را 
به تسخیر درآورده که زوج 2۹ ساله او در خط آتش 
تیم ملی ایران تصمیم گرفته پس از کوچ از اصفهان 
به ســرزمین تزارها و 10 ســال بازی در لیگ برتر 

روسیه، تجربه بازی در بوندسلیگا آلمان و حضور در 
سری A ایتالیا به خاورمیانه بازگردد. 

سردار ایرانی که با پیوستن به لیگ برتر روسیه در 17 
سالگی عنوان جوان ترین لژیونر ایرانی را از آن خود 
کرده در در حالی در مرداد 140۳ و در 2۹ سالگی به 
آسیا بازگشته تا برای اولین بار با پوشیدن پیراهن 
تیمی از این قاره به میدان رود، که زوج بوشهری او 
در تیم ملی 6 سال پیش، یعنی در مرداد ماه 1۳۹8 
در سن 27 سالگی با پوشیدن پیراهن تیم ریوه آوه 
پرتغال برای نخستین بار بازی در تیم های اروپایی 
را تجربه کرد. شاید آن زمان با توجه به سن و سال 
طارمی کمتر کســی فکر می کرد ستاره جنوبی تیم 
ملی در طی کردن راه موفقیت از ستاره شمالی این 
تیم پیشی بگیرد. اما همیشه پیش بینی ها درست 
از آب در نمی آید. طارمی با عملکرد درخشــان خود 
در ریوه آوه مدیران پورتو را متقاعد کرد تا این بازیکن 

ایرانی را برای تقویت 
خط حملــه تیم 
خود بــه خدمت 

بگیرند و در ادامه هم با درخشش خود در خط آتش 
»اژدهایان« و آقای گلی در  پریمیرا لیگای پرتغال، 

چشم غول های اروپایی را به خود جلب کرد.
در سوی دیگر سردار آزمون دو سال پیش در حالی 
که 27 سال داشت از ســرزمین تزارها دل کند و به 
بایرلورکوزن پیوست تا پس از 10 سال حضور در لیگ 
روســیه ماجراجویی جدیدی در اروپا و این بار در 
بوندسلیگا را شروع کند اما او نتوانست در بالاترین 
سطح فوتبال باشــگاهی آلمان به درخشش خود 
ادامه دهد. در ادامه او راهی ایتالیا شــد تا این بار 
شــانس خود را در سری A و با پوشــیدن پیراهن 
آاس رم امتحان کند که در این زمینه هم موفقیتی 
عایدش نشد و نتوانســت مدیران »جالوروسی« 
را متقاعــد به جذب دائمــی خود کنــد و به آلمان 
بازگردانده شد. درنهایت و در حالی که گفته می شد 
آزمون قرار است با پیوستن به سویا این بار حضور 
در لالیگا را تجربه کند این ســتاره 
ایرانی با چرخش 180 درجه ای 
اروپا را به مقصد آسیا ترک کرد 
و با پیوستن به شباب الاهلی 
تعجب فوتبالدوستان ایرانی را 

برانگیخت.
آزمون اگرچه پیش 
از این و در ســن 
1۵ ســالگی با 
ستن  پیو

بــه 

ن  ها ســپا
فوتبــال حرفــه ای 

خــود را با پوشــیدن 
پیراهــن طلایــی این تیم 
ایرانی آغاز کرد اما در هیچ 
بازی رســمی برای ارتش 
طلایی اصفهــان به میدان 

نرفت. جالب آنجاست که اگر این مهاجم ایرانی سه 
شنبه هفته آینده در ترکیب شباب الاهلی قرار گیرد 
نخستین تجربه بازی او در آســیا در پلی آف لیگ 
قهرمانان این قاره پهناور و در مصاف با سپاهان در 

نقش جهان خواهد بود. 
طنز تلخ ماجرا هم آنجاست که زوج خطرناک خط 
حمله تیم ملی ایران در چند سال اخیر در دو جبهه 
متفاوت حرکت کرده اند؛ یکی با دور شدن از حواشی 
و تمرکز بر تمرینات در 27 ســالگی از الغرافه قطر 
راهی پرتغال شد و با درخشــش در لیگ برتر این 
تیم اروپایی توانست در ۳2 سالگی خود را به تخت 
پادشاهی اینترمیلان در سری A برساند و دیگری 
در 27 سالگی و در حالی که به نظر می رسید به مرز 
پختگی رسیده خود را اسیر حواشی کرد و به مرور 
از فوتبال حرفه ای فاصلــه گرفت. آزمون با رد 
شدن در این آزمون در نهایت در 2۹ سالگی با 
غیبت در تمرینات پیش فصل بایرلورکوزن خشــم 
کادر فنی و  مدیران این باشگاه آلمانی را برانگیخت 
تا به کوچ از اروپا به شیخ نشین امارات و جلوس بر 

کرسی پادشاهی شباب الاهلی بسنده کند!

خبر روز

دلتنگی دابو برای بازی در نقش جهان
برایان دابو هافبک سپاهان با انتشار یک اســتوری برای هواداران تیمش ابراز دلتنگی کرده است. 
به گزارش »ورزش سه«، از آخرین بازی سپاهان که در فینال جام حذفی مقابل مس رفسنجان در 
ورزشگاه آزادی برگزار شد بیش از یک ماه می گذرد، اما طلایی پوشان که آماده مصاف برابر الشباب 
الاهلی امارات در مرحله اول پلی آف لیگ نخبگان می شــوند، این روزها در ترکیه پیگیر کار آماده 
سازی زیر نظر ژوزه مورایس هستند. آخرین بازی خانگی سپاهان در ورزشگاه نقش جهان در نیمه 
نهایی جام حذفی برگزار شد که مورایس و شاگردانش موفق شدند با نتیجه 2 بر یک گل گهر را برای 
رسیدن به فینال از پیش رو بردارند. حالا در فاصله یک هفته ای بازی بعدی سپاهان در این ورزشگاه 
برایان دابو تصویری از حضور پرشور هواداران اصفهانی در ورزشگاه نقش جهان منتشر و ابراز دلتنگی 
کرده و با این اقدام به نوعی از آنها دعوت کرده تا در اولین دیدار فصل همین جو را در ورزشگاه شکل 

بدهند و حامی تیم محبوبشان در مسیر صعود به بازی بعدی مقابل الغرافه در قطر بشوند.

تساوی اورنبورگ با حضور لژیونرهای ایرانی
تیم اورنبورگ با حضور محمد قربانی و ســعید ســحرخیزان در بازی خانگی به تساوی رسید. به 
گزارش »ایسنا«، در چارچوب رقابت های هفته دوم لیگ برتر روسیه روز یکشنبه تیم اورنبورگ از 
احمدگروژنی میزبانی کرد که با تساوی بدون گل به پایان رسید. محمد قربانی، بازیکن فصل گذشته 
سپاهان در ترکیب اصلی اورنبورگ حضور داشت و سعید سحرخیزان، بازیکن فصل گذشته گل گهر 
سیرجان هم از دقیقه 7۳ به ترکیب اضافه شد. اورنبورگ با این تساوی چهار امتیازی شد و در رده 

پنجم جدول قرار گرفت. احمدگروژنی هم در رتبه دهم ایستاد.

شرایط استقلالی سابق در جمع طلایی پوشان 
مدافع سابق استقلال در تمرینات ســپاهان حضور پررنگی دارد و آمادگی کامل برای پلی آف آسیا 
حاضر می شود و در تلاش است تا در اولین حضورش برای طلایی پوشان کیفیت بالایی نشان دهد.

به گزارش »ورزش سه«، صالح حردانی یکی از مدافعان راستی است که علاقه زیادی به حضور در 
نیمه حریف، نفوذهای پیاپی و کورس های بلند دارد و با توجه به اینکه مورایس تفکرات هجومی ای 
دارد این بازیکن در فصل آینده آزادی عمل بیشــتری خواهد داشــت، او در مقطعی از فصل برای 
استقلال به عنوان مدافع وسط به میدان رفت و بیشتر در کارهای دفاعی حضور داشت تا ابوالفضل 
جلالی فضای بیشــتری برای حمله داشته باشد اما این رویه در ســپاهان متفاوت است و به نظر 
می رسد که در سپاهان او بال راست هجومی باشد و گودرزی بیشــتر در دفاع حضور داشته باشد. 
حردانی با توجه به اینکه بازیکن جوانی اســت اما تجربه خوبی دارد و در بــازی پلی آف می تواند 

تأثیرگذار باشد و خط دفاعی سپاهان را برای عملکرد خوب مقابل خط حمله قدرتمند 
شباب الاهلی کمک کند.

مهدی عبدی در آستانه جدایی 
از پرسپولیس

مهاجم تیم فوتبال پرسپولیس در آستانه جدایی از این 
تیم قرار دارد. به گزارش »ایسنا«، مهدی عبدی که فصل قبل از 

پرسپولیس به صورت قرضی راهی تراکتور شده بود، با شروع فصل 
جدید دوباره به تمرینات پرسپولیس اضافه شد اما گاریدو، سرمربی 

تیم علاقه ای به حفظ او ندارد. با وجود اینکه پرسپولیس دوشنبه شب 
برای برگزاری اردو راهی ترکیه شد، مهدی عبدی این تیم را همراهی نکرد 

و قرار است کارهای جدایی خود از پرسپولیس را انجام دهد.

مستطیل سبز

 درخشش مهاجم ایرانی
در بلژیک

مهاجم ایرانی وســترلو نمایش مؤثری در 
نخســتین بازی فصل لیگ بلژیک داشت. 
به گزارش »ورزش سه«، اللهیار صیادمنش 
سال گذشــته را چندان دلچســب به پایان 
نرساند و بدون گل زده و با تنها یک پاس گل 
در دو باشگاه هال سیتی انگلیس و وسترلو 
بلژیک تمام کرد، اما شروع فصل جدید برای 
او فوق العاده بود و این بازیکن در نخستین 
بازی 2۵-2024 توانست تیمش را صاحب 

۳ امتیاز کند.
مهاجم تیم ملی ایران که یکی از گزینه های 
مدنظر جواد نکونام بود و به دلیل عدم صدور 
رضایت نامه نتوانست به استقلال برگردد، در 
نخستین مســابقه فصل جدید ژوپیر لیگ 
بلژیک کاری کرد تا وسترلو به برتری پُر گل 

مقابل سرکل بروژ دست پیدا کند.
تیم فوتبال وسترلو در حالی به مصاف سرکل 
بروژ رفت و نخستین بازی فصل جدید ژوپیر 
لیگ بلژیک را برگزار کــرد که صیادمنش را 
مثل آخرین بازی فصل قبل در ترکیب اولیه 

و خط حمله داشت. 
اللهیار که شــماره پیراهن 7 وســترلو را بر 
تن کــرده و انگیزه زیادی برای درخشــش 
در شــروع فصل داشــت، در دقیقه 18 در 
ضدحمله سریع تیمش با یک کنترل توپ، 
با پای چپ برای لوکاس استاســین پاس 
فرســتاد تا این بازیکن گل اول بازی را وارد 
دروازه ســرکل بروژ کنــد و تیمش را پیش 

بیندازد.
استاسین گل دوم وســترلو را در دقیقه ۵۵ 
به ثمر رساند، اما در دقیقه 6۹ پاس در عمق 
عالی این بازیکن از ســمت راست زمین به 
پشــت محوطه جریمه را صیادمنش با یک 
کنترل مناســب و چیپ با پای چپ تبدیل 
به گل کرد تا خیال تیمــش را بابت پیروزی 

راحت کند. 
وسترلو در شب درخشــان مهاجم ایرانی که 
یک گل به ثمر رســاند و یک پاس گل داد و 
72 دقیقه در زمین بود، به برتری خانگی ۳ 

بر صفر مقابل سرکل بروژ رسید.

فوتبال جهان

عکس خبر

پای خرید جدید 
بایرن مونیخ شکست!

در دیدار دوستانه بایرن مونیخ مقابل 
دورن، مدافع جدیــد بایرن مونیخ 
بازی کرد ولی با مصدومیت شــدید 
مواجه شــد. طبق اعلام رئیس این 
باشگاه آلمانی، پای »هیروکی ایتو« 
در این مسابقه شکسته و او به مدت 

طولانی از میادین دور خواهد بود.

نیما عالمیان پس از حذف زودهنگام از مسابقات 
تنیس روی میز بازی های المپیک به نتایج اخیری 
که در مسابقات قهرمانی آســیا و انتخابی المپیک 
کسب کرد، اشــاره داشــت و گفت: درالمپیک گویا 

طلسم شده ایم.
به گزارش »مهــر«، نیما عالمیان بعد از شکســت 
مقابل حریف چین تایپه ای در مسابقات تنیس روی 
میز بازی های المپیک پاریس اظهار کرد: ســعی و 
تلاش خودم را کردیم. همین که وارد المپیک شدیم 
کار بسیار سختی بود. وی ادامه داد: من رنک 20 دنیا 

را برای رسیدن به المپیک شکست دادم. از قبل هم 
گفته بودم مردم انتظار بالایی برای کســب نتیجه 
نداشته باشند اما ســعی می کنیم بازی های خوبی 

به نمایش بگذاریم.
پینگ پنگ باز المپیکی ایــران گفت: حریفم خیلی 
بهتر از من بازی کرد و غیرقابل انتظار ظاهر شد. سال 
گذشته او را شکست داده بودم اما با توجه به شرایط 
سنی که دارد و در سن رشد است نمی توان بازی اش 
را پیش بینی  کرد و سورپرایز شدم. او از من بهتر بود 
و حقش پیروزی بود. عالمیان گفت: قبل از المپیک 

تمرینات به بالاترین ســطح خودش می رســد که 
باعث مصدومیتم شد. نمی دانم چرا اما انگار طلسم 
شده ایم. اخیراً در بازی های آسیایی مدال گرفتیم، 
در قهرمانی آســیا و انتخابی المپیک بازی کردیم و 

نتایج خوبی گرفتیم اما در المپیک نمی شود.

نیما عالمیان پس از حدف شدن: طلسم شده ایم
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سگ های ولگرد، چالشی که هنوز رفع نشده است

مصائب دلسوزی بیجا !

پرســه ســگ های ولگرد در کوچه پس کوچه های شــهر چالش 
همیشگی شهرهای بزرگ و کوچک بوده است؛ چالشی که در زیر 
سایه تغییر اکوسیستم زندگی حیوانات و ترحم شهروندان همچنان پابرجاست. 
به گــزارش خبرگزاری ایمنا، پرســه زنی ســگ های بی صاحــب در کوچه پس 
کوچه های شهر هراس انگیز است، اما از یک سو ترحم شهروندان و دادن غذا به 
آن ها و از سویی دیگر ترس از حمله ســگ ها به کودکان و سالمندان پارادوکسی 
است که تاکنون گره از این مشکل باز نکرده است. پرسه زنی سگ های بی صاحب 
از کوچه پس کوچه ها به حریم شــهر اصفهان و باغ رضوان رســیده اســت؛ اگر 
پنجشــنبه یا جمعه به زیارت اهل قبور رفته باشــید به یقین پرسه زنی سگ ها را 
دیده اید؛ سگ هایی که روزبه روز تعدادشان زیاد می شود و در قطعه ها هراس به 

دل شهروندان می اندازد. 
علی حاجیان، مدیرعامل سازمان آرامســتان های شهرداری اصفهان در این باره 
گفته است: هم جواری با دو مرکز خصوصی نگهداری حیوانات با باغ رضوان موجب 
گسیل جمعیت سگ ها به طرف این مکان شده است، همچنین می توان جمعیت 
قابل توجه سگ های بی صاحب در مجاورت دامداری ها و اراضی کشاورزی اطراف 
باغ رضوان را نیز باید به این موضوع اضافه کرد. وی معتقد است: برخی شهروندان 
اقدام به غذادهی به این حیوانات در باغ رضــوان می کنند که این موضوع ضمن 
افزایش بی رویه جمعیت سگ ها، موجب ایجاد گله های پر تعداد سگ ها شده 
و ماندگاری این حیوانات در محل را افزایش می دهد. ابوالفضل قربانی، رئیس 
کمیسیون هوشمندسازی و حمل ونقل شورای اسلامی شهر اصفهان در این باره 
به خبرنگار ایمنا می گوید: معضل سگ های ولگرد مدتی است که در اصفهان به 
چالش بزرگ و مهم تبدیل شده اســت، علت اصلی آن، بی توجهی برخی از افراد 

است، زیرا برخی ســگ ها توسط صاحبانشــان رها شده اند، 
برخی دیگر به جهت عادت در دست یابی غذا توسط مردم 

به شهرها پناه آورده و عده ای دیگر به جهت رهاشدگی پسماندهای کارخانه جات 
در بیابان ها، راهی بیابان ها شده اند.  وی ادامه می دهد: بعضی از شهرهای اطراف 
ســگ ها را جمع آوری می کنند و در نزدیکی مجموعه پســماند اصفهان و گردنه 
زینل رها می کنند، در حالی که این جرم است و فرمانداری باید با این موضوع به 
صورت جدی برخورد کند. این عضو شورای اسلامی شهر اصفهان تاکید می کند: 
نباید اجازه داده شود پســماند کارخانه جات صنعتی نیز غذای خود را رها کنند و 
شهروندان باید از دادن غذا به ســگ های ولگرد به عنوان کار خیر جلوگیری کنند؛ 
زیرا این کار موجب افزایش تعداد سگ های ولگرد می شود. قربانی خاطرنشان 
می کند: مراکزی جهت جمع آوری ســگ های ولگرد وجــود دارد که در ابتدا این 
سگ ها را جمع آوری و سپس عقیم سازی می کنند؛ پس از آن رها می شوند؛ اما 
این رویه کارایی لازم را نداشته است، بنابراین باید راهکار دیگری برای آن اندیشیده 
شود. وی تصریح می کند: در تمام پیشگیری ها و راهکارها باید اصول پایبندی به 
حقوق انسان ها و حیوانات رعایت شود؛ این کار، همکاری جدی مردم و اقدامات 

سریع و قاطع دستگاه های مربوطه شهرستان را می طلبد. 
رئیس کمیسیون هوشمندسازی و حمل ونقل شورای اسلامی شهر اصفهان اظهار 
می کند: شهروندان هم باید در صورت مشاهده سگ های بی صاحب اطلاع بدهند، 
چرا که وجود این سگ ها مشکلات بهداشتی و سلامتی ایجاد 

می کند و زندگی آن ها را به مخاطره می رساند.

مسئولان باغ رضوان چه کردند؟
اما با وجود افزایش تعداد ســگ های بی صاحب در باغ رضوان این سوال پیش 
می آید که مسئولان این سازمان برای رفع این معضل چه اقداماتی انجام داده اند؟

علی حاجیان، مدیرعامل سازمان آرامستان های شــهرداری اصفهان در این باره 
به خبرنگار ایمنا می گوید: زنده گیری ســگ های بی سرپرست به صورت روزانه 
در حال انجام است و طبق دســتورالعمل مدیریت کنترل جمعیت و ساماندهی 
سگ های بلاصاحب برای انجام سایر اقدامات از قبیل واکسیناسیون، انگل زدایی 
و عقیم سازی به مرکز ساماندهی حیوانات بی سرپرست تحویل داده می شوند. 
وی تصریح می کند: هم جــواری با دو مرکــز خصوصی نگهــداری حیوانات با 
باغ رضوان موجب گسیل جمعیت سگ ها به طرف این مکان شده است، همچنین 
می توان جمعیت قابل توجه سگ های بلاصاحب در مجاورت دامداری ها و اراضی 
کشــاورزی اطراف باغ رضوان را نیز باید به این موضوع اضافــه کرد. مدیرعامل 
سازمان آرامستان های شهرداری اصفهان خاطرنشان می کند: برخی شهروندان 
اقدام به غذادهی به این حیوانات در باغ رضــوان می کنند که این موضوع ضمن 
افزایش بی رویه جمعیت ســگ ها، موجب ایجاد گله های پر تعداد سگ ها شده 
و ماندگاری این حیوانات در محــل را افزایش می دهد. وی با بیان اینکه موضوع 
رسیدگی به وجود سگ های بی سرپرست بارها توسط این سازمان پیگیری شده 
است، می گوید: جلسات مشــترکی با معاونت محیط زیست و خدمات شهری 
شهرداری، سازمان مدیریت پسماند برگزار شده است، اما لازمه برون رفت از این 
معضل انتقال محل نگهداری این حیوانات به مکانی دیگر اســت و باید توســط 

مراجع ذی صلاح بررسی شود.

رها کردن سگ های ولگرد در باغ رضوان باید اثبات شود
حمیدرضا تأملی، معاون هماهنگی امور عمرانی فرمانداری اصفهان نیز در این باره 
به خبرنگار ایمنا می گوید: مشکل سگ های ولگرد منحصر به اصفهان نیست، هر 
از گاهی در نقطه ای از کشور شاهد حمله سگ ولگرد به کودکان و بانوان بوده ایم 
و ذهن مردم را درگیر خود کرده اســت. وی ادامه می دهد: در سال های گذشته 
کارگروه هایی به عنوان اتلاف ســگ های ولگرد در قالب شکارچیان مجاز وجود 
داشت که توسط شهرداری ها و دهیاری ها به شکار سگ های ولگرد می پرداختند 
و نســبت به جمع آوری آن ها اقدام می کردند. معاون هماهنگــی امور عمرانی 
فرمانداری اصفهان تصریح می کند: با ورود فعالان زیست محیطی و انجمن های 
حامی حیوانات به این موضوع، موج جبهه مخالف این اقدام به تدریج برجسته 
شد و ســازوکارهای جدیدی وارد عمل شــد و پس از اقدام انجمن های حامی 
حیوانات و فعالان زیســت محیطی، نام کارگروه جمع آوری ســگ های ولگرد 
جایگزین کارگروه اتلاف ســگ های ولگرد شــد. تأملی در رابطه با شیوه کار این 

دستورالعمل توضیح می دهد: دستورالعمل این اقدام به شهرداری ها و دهیاری ها 
صادر شد که در این دستورالعمل شرط زنده گیری ســگ های ولگرد طی اقدام 
جمع آوری و عقیم ســازی آنان ذکر شده اســت. وی خاطرنشان می کند: انجام 
سازوکار این دســتورالعمل ملزم به اقدامات هزینه بر است و همین باعث شده 
بسیاری از سازمان ها آن را به درســتی و با نظم دنبال نمی کنند؛ این مباحثی که 
مطرح می شود که سگ ها در شــهرهای دیگر رها می شوند، باید بررسی و اثبات 
شود و به فرمانداری، اســتانداری و محیط زیست گزارش داده شود، چراکه این 
موضوع قابل پیگیری اســت؛ اما گاهی گزارش هایی مبنی بــر اینکه پیمانکارانی 
هستند که سگ ها را در خارج از محدوده شــهر رها می کنند، به ما رسیده، اما در 
باغ رضوان صددرصد نمی توانم تأیید کنم؛ اگر مسئولان باغ رضوان این موضوع را 
مشاهده کردند باید آن را گزارش دهند تا موضوع پیگیری شود. معاون هماهنگی 
امور عمرانی فرمانداری اصفهان علت حضور سگ های ولگرد در محیط های شهری 
را به علت سه پدیده می داند و می گوید: سه پدیده باعث حضورسگ های ولگرد 
در محیط شهری می شود؛ پدیده اول نگهداری سگ ها در خانه ها است که تفکر 
جامعه را نسبت به مضر بودن سگ ها دور می کند و دید احساسی را نسبت به این 
مسئله به وجود می آورد. تأملی با بیان پدیده دوم اضافه می کند: پدیده دوم تأمین 
غذای سگ های ولگرد توسط مردم اســت که موجب افزایش حضور سگ های 

ولگرد در محیط شهری می شود. 
وی پدیده ســوم را اخلال در جمع آوری زباله های شــهری می داند و می گوید: 
شهرداری ها نسبت به جمع آوری زباله های شهری به ویژه در بخش مرکزی باید 
اقدامات لازم را در اســرع وقت انجام دهند تا از تجمع گروهی سگ های ولگرد 
جلوگیری شود، در اطراف شهر که باغ زیاد اســت در تعطیلات آخر هفته به دلیل 
تجمع زباله ها موجب افزایش سگ ها می شــود. معاون هماهنگی امور عمرانی 
فرمانــداری اصفهان راهکار اجتماعی پیشــگیری از حضور ســگ های ولگرد را 
فرهنگ ســازی می داند و ادامه می دهد: تأمین غذای سگ های ولگرد نباید به 
دست مردم باشد و فرهنگ سازی این موضوع اقدامات فعالان محیط زیست و 
سازمان های مربوط را می طلبد؛ حتی در کشورهای پرچم دار محیط زیستی این 
مدل که غذا به حیوانات غیرشناسنامه دار بدهند، جریمه دارد. تأملی خاطرنشان 
می کند: درباره موفقیت دستورالعمل جدید یعنی زنده گیری و عقیم سازی باید 
کارشناسی دقیق در سطح ملی انجام و مشخص شــود چه اندازه دستورالعمل 
توانسته موفق عمل کند و اگر نتوانسته دلایل آن بررسی شود تا بتوانیم در تأمین 
زیر ساخت ها به مجموعه شــهرداری ها کمک کنیم. به گزارش ایمنا، سگ های 
ولگرد همه جا هستند و این مسئله در سال های اخیر به ترس و وحشت بسیاری 
از مردم تبدیل شده است، به ویژه در حاشیه شهرهای بزرگ و شهرهای کوچک که 

امکانات و پول کمتری برای مدیریت این معضل وجود دارد.
از طرف دیگر بسیاری از مردم از روی ترحم و مهربانی با غذا دادن به این حیوان در 
افزایش جمعیت آن نقش دارند؛ شهرداری ها و دهیاری ها نیز نمی توانند درصد 
بالایی از این حیوان را عقیم سازی کنند، بنابراین جمعیت این سگ ها روزبه روز در 
حال افزایش است و هر لحظه امکان تهاجم و حمله آن ها به مردم و به ویژه کودکان 
وجود دارد؛ موضوعی که باید آن را در کنار سایر آسیب ها و معضلات اجتماعی قرار 
داد، اما با توجه به مشکلات اقتصادی موجود در جامعه معلوم نیست، رفع آن تا 

چه اندازه در اولویت باشد.

شــهردار اصفهان با اشــاره به دســتاورد نخستین 
نشست مجمع شهرها و شهرداری های کشورهای 
عضو بریکس گفت: برگزاری این نشست فرصتی 
برای مدیران کلان شــهرهای عضــو بریکس بود تا 
بتوانند تجارب، دانش و مهارت های خود را با یکدیگر 

به اشتراک گذارند.

علی قاسم زاده در گفت وگو با خبرنگار ایمنا با اشاره 
به دستاوردهای نخستین نشست مجمع شهرها و 
شهرداری های کشورهای عضو بریکس اظهار کرد: 
بریکس حرکت دقیقی در سطح دنیا است و با توجه 
به اهمیت کشــورهایی که بنیان گذار آن هستند، از 

پیمان های بزرگ به شمار می رود.
وی افزود: کشــورهایی که بیشــترین مساحت و 
جمعیت را دارند، یک پیمان سیاســی، اقتصادی، 
فرهنگــی و اجتماعی به نام »بریکس« تشــکیل 

داده اند.

شهردار اصفهان تصریح کرد: در این راستا مقرر شده 
بود، مجمع کلان شــهرهای بریکس نیز شکل گیرد 
که این نشست به نوعی بررســی اساسنامه مجمع 
کلان شهرهای بریکس بود و ادامه این نشست سال 

آینده در کشور برزیل برگزار خواهد شد.
قاسم زاده با اشاره به دســتاورد نخستین نشست 
مجمع شــهرها و شهرداری های کشــورهای عضو 
بریکس گفت: برگزاری این نشست فرصتی برای 
کلان شهرهای عضو بریکس بود تا بتوانند تجارب، 
دانش و مهارت خود را با یکدیگر به اشتراک گذارند.

شهردار اصفهان مطرح کرد

اشتراک گذاری تجارب و مهارت های مدیران کلان شهرها در »بریکس«

افزایش جایگاه پارک هوشمند دوچرخه  در شهر پیشنهاد 
شهروندان اصفهان به ۱۳۷

رئیس مرکز ارتباطات مردمی شهرداری اصفهان گفت: یکی از پیشنهادهایی که از سوی شهروندان در 
هفته گذشته ویژه به نظر می رسید، افزایش جایگاه پارک هوشمند دوچرخه  در سطح این کلان شهر 
بوده است. محمدتقی رفیعی در گفت وگو با خبرنگار ایمنا با اشاره به برقراری تماس حدود ۱۲ هزار و 
۲۰۰ شهروند با سامانه ۱۳۷ شهرداری اصفهان طی هفته گذشته اظهار کرد: از این تعداد ۸۴۰۰ تماس 
مربوط به موضوعاتی بود که شهروندان درخواست اجرایی داشــتند و موضوعات مطرح شده برای 
پیگیری و انجام اقدامات لازم به مناطق پانزده گانه شــهرداری اصفهان ارجاع شد. وی با بیان اینکه 
نسبت به مدت زمان مشابه سال گذشته حدود ۱۰ درصد افزایش تماس و ارتباط را با مرکز ۱۳۷ شاهد 
بودیم، افزود: ۱۱ هزار و ۵۰۰ پیام نیز بازخوردگیری و نظرســنجی شد و نحوه و چگونگی حل موضوع 
توسط همکارانم از شهروندان نظرسنجی انجام شد. رئیس مرکز ارتباطات مردمی شهرداری اصفهان 
با بیان اینکه هفته گذشته حدود ۳۸۰۰ تماس شهروندان با ۱۳۷ درخواست مشاوره بود که همکاران ما 
در مرکز ارتباطات مردمی شهرداری اصفهان آن ها را راهنمایی کردند، افزود: تعداد زیادی از تماس ها 
نیازی به اقدام اجرایی در مدیریت شهری ندارد و تنها در حد اطلاعات است. رفیعی تاکید کرد: با توجه 
به متفاوت بودن حوزه اتوبوسرانی یک کلید ویژه برای این منظور در نظر گرفته شده است و با زدن کلید 
»یک« شهروندانی که درخواست های آن ها مرتبط با حوزه اتوبوســرانی است به این داخلی مرتبط 
می شوند. وی تصریح کرد: هفته گذشته در قالب ۴۶۰ موضوع متفاوت به شهروندان پاسخگویی شده 
است، اما موارد مرتبط به اتوبوس و اتوبوســرانی موضوع ویژه ای است که تعداد فراوانی بالایی دارد، 
از این رو به دلیل اینکه شهروند کمتر در صف انتظار قرار گیرد و زودتر به نتیجه برسد، این تدبیر انجام 
شد. رئیس مرکز ارتباطات مردمی شهرداری اصفهان خاطرنشان کرد: بیشتر مطالبات در این حوزه 
مربوط به نحوه زمان بندی و رسیدن اتوبوس ها به ایستگاه خاص است که شهروندان می توانند از طریق 
نصب نرم افزار اصفهان من به سامانه اصرو دست پیدا کنند؛ این اپلیکیشن زمان رسیدن اتوبوس ها را 
نمایش می دهد، اما اگر این امکان را نداشته باشند از طریق تماس با همکارانم می توانند از این موضوع 
مطلع شوند. رفیعی با بیان اینکه یکی از پیشنهاداتی که از سوی شهروندان در هفته گذشته ویژه به نظر 
می رسید، پیشنهاد افزایش جایگاه پارک هوشمند دوچرخه در سطح شهر بود، افزود: با توجه به اینکه 
تعدادی جایگاه احداث شده و بازخورد خوبی داشته است، شهروندان درخواست افزایش تعداد این 
جایگاه ها را دارند. وی اظهارکرد: در کنار پیشنهادها یکی از مشکلاتی که بیان می شود، با توجه به اینکه 
ابتدای کار این پارکینگ های هوشــمند است، بعضی از آن ها ممکن اســت در باز شدن پارک محل 
دوچرخه بروز خطا داشته باشد که موارد محدود به مجموعه ۱۳۷ اطلاع داده شده و مسئول مربوطه 

خطا را برطرف می کند. 

رئیس ستاد اربعین شهرداری اصفهان خبر داد

آماده سازی موکب اسکان موقت زائران خارجی اربعین در 
پایانه کاوه

رئیس ستاد اربعین شــهرداری اصفهان گفت: در حال آماده سازی مکانی با عنوان موکب شهرداری 
برای اسکان موقت زائران خارجی اربعین در پایانه کاوه هستیم. سیدمهدی عسگری در گفت وگو با 
خبرنگار ایمنا اظهار کرد: به دستور شهردار و اعضای شورای اسلامی شهر اصفهان، محلی با عنوان موکب 
شهرداری در پایانه کاوه ایجاد می شود.  وی افزود: زائران پاکستانی در سال های گذشته زمانی که به 
پایانه کاوه می رسیدند، چند ساعت انتظار برای استفاده از اتوبوس داشتند، از این رو در حال حاضر در 
حال آماده سازی مکانی برای اســکان موقت زائران خارجی اربعین تا زمان پیدا شدن اتوبوس برای 
رفتن به مرز در پایانه کاوه هســتیم. رئیس ستاد اربعین شــهرداری اصفهان تاکید کرد: این موکب 
همزمان با آغاز فعالیت ستاد اربعین کشور ایجاد می شــود و تا سه روز پس از اربعین حسینی فعال 

خواهد بود.

خبر روزاخبار

 رئیس نمایندگی وزارت امور خارجه 
در اصفهان:

اصفهان در فهرست شهرهای 
مؤسس مجمع شهرها و 
شهرداری های کشورهای 
عضو بریکس قرار گرفت

رئیــس نمایندگــی وزارت امــور خارجه در 
اســتان اصفهان گفت: مهمترین دســتاورد 
نخستین نشست مجمع شهرداران بریکس 
این بود که اصفهان در فهرســت شــهرهای 
مؤسس مجمع شــهرها و شــهرداری های 
کشورهای عضو بریکس قرار گرفت. مصطفی 
دولت یار در گفت وگو با خبرنگار ایمنا با اشاره 
به دستاوردهای نخســتین نشست مجمع 
شــهرداران بریکــس اظهار کــرد: مهمترین 
دســتاورد نشســت این بود کــه اصفهان در 
فهرست شهرهای مؤســس مجمع شهرها و 
شهرداری های کشورهای عضو بریکس قرار 
گرفت، زیرا عضویت به عنوان شــهر مؤسس، 
ظرفیت ها و فرصت هایی را برای این کلان شهر 
ایجاد می کند کــه در آینــده بتواند به صورت 
ریاست گردشــی میزبان این اجلاس باشد. 
وی افــزود: ریاســت بریکس هر ســال به 
عهده یک کشــور عضو بریکس است که این 
ریاست در سال جاری با روسیه و سال آینده 
با برزیل اســت، بنابراین اگر ایران در یکی از 
ســال ها ریاســت بریکس را بر عهده بگیرد، 
اصفهــان می تواند میزبان مجمع شــهرها و 
شهرداری ها باشــد. رئیس نمایندگی وزارت 
امور خارجه در اســتان اصفهان گفت: ترویج 
توسعه پایدار شهرها و تضمین رفاه شهروندان 
هدف اصلی این مجمع است و فرصتی را برای 
این کلان شــهر ایجاد می کند تا به عنوان عضو 
اصلی از این همکاری ها، تبــادل تجربیات و 
انتقال بهترین شــیوه ها در مدیریت شهری 
از تجربیات کشــورهای مختلف و شهرهای 
مختلف استفاده کند. دولت یار ادامه داد: در 
حال حاضر وب سایت ایجاد و تجربیات ۱۰۴ 
شهر از ۳۴ کشور را در آن قرار داده شده است 
و اصفهان نیز می تواند تجربیات خود را تدوین 

کند و در این وب سایت قرار دهد.

عضو هیئت رئیسه شورای اسلامی شهر اصفهان با اشاره به کمربند سبز این کلان شهر و تاکید بر حفظ و حراست از محیط زیست و توسعه فضای سبز آن گفت: در 
حال حاضر مشکل عمده در این کلان شهر انتقال سایت نخاله های ساختمانی به مکانی خارج از شهر است تا با وزش باد و تردد خودروها گرد و غبار و ریزگردها 

ایجاد نشود. 
احمد شریعتی در گفت وگو با خبرنگار ایمنا اظهار کرد: موقعیت اصفهان در غرب به دلیل جاری بودن زاینده رود و سرانه فضای سبزی که در این بخش وجود دارد، 
بسیار لطیف و دمای هوا نسبت به سایر مناطق این کلان شهر چند درجه اختلاف داشته است. وی افزود: خشکسالی های اخیر موجب شده است تا این اختلاف 
دما در غرب اصفهان نسبت به شرق تفاوت چندانی نداشته باشد. عضو هیئت رئیسه شورای اسلامی شهر اصفهان تصریح کرد: فضای سبز شرق اصفهان پروژه 
بسیار بزرگی بود که برای حفظ محیط زیست و برون رفت از آلودگی های زیست محیطی انجام شد و می تواند به صورت کمربند سبز درو تا دور شهر را فرا گیرد و به 
غرب اصفهان متصل شود. شریعتی با تاکید بر حفظ و توسعه فضای سبز اصفهان گفت: اســتفاده از آب های خاکستری در این حوزه می تواند محدودیت های 
آبی را برطرف کند، اما در حال حاضر مشکل عمده در این کلان شهر انتقال سایت نخاله های ساختمانی به خارج از شهر است. وی خاطرنشان کرد: این فضا باید 

به مکانی خارج از شهر منتقل شود تا با وزش باد و تردد خودروها ریزگرد و گرد و غبار ایجاد نشود.

لزوم انتقال سایت نخاله های ساختمانی به خارج از شهر اصفهان

اصفهان شهر 
سقاخانه های 

حسینی
ســقاخانه در معماری سنتی 
ایرانی، به فضاهای کوچکی در 
معابر عمومی گفته می شد که 
اهالی و کسبه برای دسترسی 
رهگذران تشــنه به آب سالم 
درســت می کردند. سقاخانه 
معمولا ظروف سنگی بزرگی 
بود که آب آشامیدنی را در آن 

می ریختند.

عکس خبر

عکس: ایمنا
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مدیرکل نوسازی و تجهیز مدارس اســتان اصفهان گفت: ساخت 1000 کلاس 
درس به صورت هم زمان با مشارکت خیران در این استان کلنگ زنی شد.

ناصر فتحی در بازدید از تعدادی از پروژه های مدرسه سازی تیران و کرون، اظهار 
کرد: خیران در یک اقدام ماندگار امسال ساخت هزار کلاس درس در سراسر 
استان اصفهان را متعهد شدند تا با همکاری اداره کل نوسازی و تجهیز مدارس 
احداث کنند. وی افزود: با احداث این تعداد کلاس درس فرصت های خوبی 
برای رفع نیاز کمبود محیط آموزشی در این استان خلق شده و در این جریان 
خیران جدید نیز اضافه خواهند شد. به گزارش ایسنا، مدیرکل نوسازی و تجهیز 

مدارس استان اصفهان، ادامه داد: خیران در استان اصفهان مشارکت خوبی 
در مدرسه سازی داشته و این استان در جلب مشارکت عمومی در سطح ملی 
پیشتاز اســت. فتحی با بیان اینکه بدون مشــارکت خیرین این تعداد حجم 
مدرسه ســازی امکان پذیر نیســت، تصریح کرد: با توجه به محدودیت های 
اعتباری دولتی کمک خیران سرعت تکمیل پروژه ها را تسریع کرده و در اختیار 
دانش آموزان قرار می دهد. همچنین مدیر آمــوزش و پرورش تیران و کرون 
گفت: 40 مدرسه طی سال های اخیر کلنگ زنی شده که 11 باب آن افتتاح شده 
و هشت مورد آن نیز مراحل ســاخت را طی می کند. حسین صائبی افزود: دو 
باب از این مدارس نیز هم زمان با مهرماه در اختیار دانش آموزان قرار می گیرد 
تا در فضای جدید مشغول به تحصیل شوند. وی با بیان اینکه مراحل ساخت 
مابقی مدارس نیز در حال انجام بوده، خاطرنشان کرد: اجرای تمامی پروژه ها 
با خیرین بوده که در بعضی از آن ها نیاز با مشــارکت دولــت در حال تکمیل و 
بهره برداری است. مدیر آموزش و پرورش تیران و کرون یادآور شد: در تعدادی 
از پروژه های مدرسه سازی تعهد خیر به پایان رسیده و ادامه کار با دولت است، 
اما با توجه به محدودیت منابع مالی کار به سرانجام نرسیده و تسریع در اجرای 
این پروژه ها با مشارکت دیگر خیرین انجام می شود. صائبی یادآور شد: خیران 
علاوه بر مدرسه سازی در تأمین هزینه های اجرایی و خرید تجهیزات مدارس 

نیز مشارکت دارند.

معاون املاک و حقوقی اداره کل راه و شهرســازی استان اصفهان گفت: از 
ســال 1400 لغایت پایان 1402 تعداد 15۹ قطعه زمین برای تامین مسکن 
1۹5 خانوار دارای 2 عضو معلول و محرومین در این اســتان واگذار شــده 
است. به نقل از پایگاه خبری وزارت راه و شهرسازی از استان اصفهان؛ محمد 
کیانی معاون املاک و حقوقی اداره کل راه و شهرسازی استان اصفهان ضمن 
گرامیداشت هفته بهزیستی اظهارکرد: در استان اصفهان در راستای اجرای 
قوانین و مقررات همواره تلاش و پیگیری های لازم برای تامین زمین جهت 
مســکن اقشــار مختلف از جمله خانوارهای دارای حداقل 2 عضو معلول، 
محرومین و … بعمل آمده اســت. وی در خصوص واگــذاری زمین های 
دولتی در این استان افزود: مطابق با دستورالعمل ها و بخشنامه های ابلاغی، 
این اداره، در استان اصفهان متولی واگذاری اراضی دولتی متعلق به دولت 
جمهوری اسلامی ایران به نمایندگی سازمان ملی زمین و مسکن است به 
همین جهت نسبت به واگذاری اراضی واقع در محدوده عمل این اداره کل 
براســاس کاربری های مرتبط در چارچوب آئین نامه های مصوب همراه با 
رعایت ضوابط و مقررات شهرســازی و طرح های آتی توسعه عمران اقدام 
می شود. معاون املاک و حقوقی اداره کل راه و شهرسازی استان اصفهان 

بیان کرد: در سال اخیر از ســال 1400 لغایت پایان 1402، در استان اصفهان 
تعداد 15۹ قطعه زمین جهت تامین مسکن خانوارهای دارای 2 عضو معلول 
و محرومین واگذار شــده اســت. وی افزود: این میزان زمین برای تامین 
مسکن 1۹5 خانوار است که اراضی در سال 1400 معادل 30 واحد مسکونی، 

در سال های 1401 و 1402 معادل 165 واحد مسکونی بوده است.  

پروژه کوره پاتیلی LF( 3(، واحد جدید اکسیژن و مخازن ذخیره آب اضطراری 
ذوب آهن اصفهان، با برگزاری آیین ویژه دوشــنبه اول مردادماه توســط سید 
صولت مرتضوی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی و با حضور میرهاشم موسوی 
مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی، عارف نوروزی مدیرعامل هلدینگ شستا 

و دیگر مسئولین سازمان ها و شرکت های تابعه این وزارت خانه افتتاح شد.
احمد زمانی رئیس هیئت مدیره و مهدی کوهی مدیر عامل ذوب آهن اصفهان، 
محمود حقیقت سرشت معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری اصفهان، 
میثم مداحی مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی اســتان اصفهان و جمعی از 
مسئولین ذوب آهن اصفهان در محل کارگاه پلنت اکسیژن به صورت آنلاین در 

این مراسم حضور یافتند. مهدی کوهی مدیرعامل ذوب آهن اصفهان در آیین 
افتتاح این پروژه ها گفت: امروزه با توجه به تنوع محصولات فولادی مورد نیاز 
بازار و ضرورت دقت در آلیاژ سازی و یکنواختی دما و همچنین ترکیب شیمیایی، 
وجود واحد متالورژی ثانویه در کارگاه های فولادسازی ضروری می باشد. کارگاه 
متالورژی ثانویه عموماً شامل واحدهایی از جمله کوره پاتیلی )LF(، واحد گاز 
زدایی تحت خلا )VD( و… می باشــد. واحد کوره پاتیلی با توجه به سهولت در 
اضافه کردن عناصر آلیاژی و همگن سازی مذاب از نظر دما و ترکیب شیمیایی 
بیشتر مورد توجه فولادســازان جهان قرار گرفته اســت. وی افزود: در راستای 
تحقق جهش تولید فولادهای صنعتی در ذوب آهن اصفهان و همچنین به دلیل 
قدمت بالا و ظرفیت پایینLF 1، ساخت پروژهLF3  در برنامه توسعه قرار گرفت. 
مدیرعامل ذوب آهن اصفهان خاطرنشان کرد: امروز پروژه LF3 با هدف ارتقاء 
تنوع گریدهــای فولادی،افزایش کیفیت فولاد تولید شــده،کاهش ضایعات، 
کاهش قیمت تمام شده محصول، افزایش استفاده از آهن قراضه و همچنین 
ارتقاء راندمان در بخش فولادسازی این مجتمع عظیم صنعتی، به بهره برداری 
رسید. مهدی کوهی اظهار داشــت: در دهه 80 حدود 10 مارک فولادی در ذوب 
آهن اصفهان تولید می شــد که هم اکنون به بیــش از 50 مارک افزایش یافته 
است که ذوب ریل مهمترین مارک آن به شمار می رود. از جمله سایر گریدهای 
فولاد صنعتی تولیدی در این مجتمع عظیم می توان به گریدهای C60 C70 و 
 ذوب ویژه تولید کلاف اشاره نمود. در کل از طریق پروژه LF3 گریدهای فولاد در 

ذوب آهن اصفهان با رشد 10 درصدی رو به گسترش است.

سید محمد اطیابی شهردار نطنز به همراه جمعی از همکاران خود با اسماعیل 
قربانی مدیر مخابرات منطقه اصفهان دیدار کردند.

در دیدار شــهردار نطنز با مدیر مخابرات منطقه اصفهان که در ساختمان سردار 
شهید حاج قاسم ســلیمانی مخابرات اصفهان با حضور رئیس اداره حقوقی 
مخابرات اصفهان برگزار شد؛ مســائل و موضوعات فی  ما بین مورد تحلیل و 
بررسی قرار گرفت و بر همکاری دو جانبه دو مجموعه در راستای خدمت رسانی 
به مردم عزیز تأکید شد. گفتنی است، نطنز مرکز شهرستان نطنز، از باغشهرهای 
تاریخی ایران است که در استان اصفهان و در دامنه کوهستان کرکس واقع شده 

و به آن لقب »نگینی در حاشیه کویر« داده اند.

مدیر دفتر مدیریت مصرف شرکت توزیع برق اصفهان گفت: میزان مصرف برق 
اصفهان در انتهای سال هزار مگاوات است اما همین بار در تابستان و ایام پیک 
مصرف به هزار و 600 مگاوات می رسد و ما تقریبا 60 درصد افزایش مصرف داریم.

به گزارش خبرگزاری تسنیم از اصفهان، مرسل صالحی در جمع خبرنگاران درباره 
میزان برق مصرفی شهرســتان اصفهان اظهار داشت: در ایام پیک مصرف برق 

هستیم که از ابتدای خرداد ماه شروع و تا پایان شهریور ماه ادامه دارد.
وی با بیان اینکه مرداد ماه اوج پیک مصرف برق اســت، افزود: در حال حاضر 
پیک مصرف امروز برق یک هزار و 357 مگاوات بود که بیشــترین بار مصرفی 

مربوط به بخش های صنعتی، کشاورزی، تجاری و اداری است .
مدیر دفتر مدیریت مصرف شرکت توزیع برق اصفهان بیان کرد: میزان مصرف 

برق اصفهان در انتهای ســال هزار مگاوات است اما همین بار در تابستان و ایام 
پیک مصرف به یک هزار و 600 مگاوات می رســد و ما تقریبا 60 درصد افزایش 
مصرف داریم. وی افزود: این افزایش مصرف به دلیل استفاده از سیستم های 
سرمایشی و بار مصرفی در بخش خانگی است. صالحی با بیان اینکه بار مصرفی 
در بخش خانگی بسیار بالاست، یادآور شد: مدیریت مصرف برای ادارات در کل 
کشور یک هزار و 500 مگاوات برنامه ریزی شده و ادارات توزیع برق شهرستان 
30 مگاوات برق مصرف می کنند و در زمــان تعطیلی ادارات این میزان مصرف 
کاهش پیدا کرده و به شــبکه کمک می کند تا پایداری خودش را حفظ نماید و 
بتوانیم برق پایدار را به مشترکین ارائه دهیم. وی با بیان اینکه مدیریت مصرف 
در بخش صنعت حدود 100 مگاوات و کشــاورزی 50 مگاوات است، ادامه داد: 
تقریبا حدود 225 مگاوات دیزل داریم و مدیریت مصرف در ادارات 20 مگاوات 
است. مدیر دفتر مدیریت مصرف شرکت توزیع برق اصفهان با بیان اینکه بخش 
تجاری از جمله موارد پرمصرف برق محسوب می شود، گفت: برخی از عزیزان ما 
در طول روز اقدام به روشن کردن لامپ می کنند درحالی اصلا به این مورد نیازی 
نیست و باید لامپ ها به مقدار مورد نیاز روشن و سیستم سرمایشی نیز به میزان 
مورد نیاز تنظیم شود. صالحی با بیان اینکه برای پایداری شبکه در همه بخش ها 
مدیریت مصرف اعمال می شود، خاطرنشان کرد: برای مدیریت مصرف در بخش 
خانگی جای کار زیادی داریم و مشترکان خانگی باید این موضوع را رعایت کنند و 
با هماهنگی که با دادستانی داشتیم، به مشترکان هنجارشکن اخطار داده خواهد 

شد و در صورت بی توجهی مجبور هستیم که برق آنها را محدود کنیم.

رییس اداره منابع آب شهرســتان برخوار گفت: دشــت »اصفهان  - برخوار« با 
اختلاف قابل توجهی، رتبه نخست کسری آب های زیرزمینی در استان اصفهان 

را دارد.
به گزارش ایرنا، روابط عمومی شــرکت آب منطقه ای اصفهان روز دوشــنبه به 
نقل از ســعدی قادری افزود: دشــت اصفهان-برخوار با مساحت بیش از سه 

هزار و 775 کیلومتر مربع در شمال شرقی حوضه آبریز گاوخونی از دشت های 
ممنوعه و بحرانی استان به دلیل برداشت های بی رویه آب در سال های گذشته 
و خشکسالی  مستمر است. وی با بیان اینکه این دشت با افت ۹5 سانتی متری 
آب در سال مواجه اســت، اضافه کرد: عوامل مذکور ســبب بروز پدیده مخرب 
فرونشست زمین به میزان 120 تا 180 میلی متر در سال در این منطقه شده است.

رییس اداره منابع آب برخوار با بیان که توسعه جمعیتی و شهری در اُفت آب های 
زیرزمینی بی تأثیر نیست، افزود: میزان ساخت  و ساز و وزن سازه ها نیز بر پدیده 
فرونشســت زمین تأثیر می گذارد. قادری از تمدید پروانه 7۹ چاه مجاز در این 
دیار در سالجاری خبر داد و گفت: کل پروانه های تمدید شده در این شهرستان 
به 2۹4 فقره رسیده و مجموع کنتورهای هوشمند آب و برق نصب شده نیز بالغ 

بر 411 دستگاه است. 
به گزارش ایرنا، شهرستان بُرخوار با حدود 130 هزار نفر جمعیت در 10 کیلومتری 
شمال شرقی اصفهان قرار دارد. بر اساس آمار منتشر شده سالانه سه میلیارد و 
670 میلیون مترمکعب از آب های زیرزمینی و چاه های استان اصفهان بصورت 
مُجاز و غیرمجاز استخراج می شود؛ 3.3 میلیارد مترمکعب از این میزان مربوط به 

چاه های مجاز  و 370 میلیون مترمکعب نیز از چاه های غیرمجاز است.

مدیر انرژی و سیالات شرکت فولاد مبارکه گفت: فولاد مبارکه در حال حاضر با توجه 
به اجرای 2 فاز نیروگاه سیکل ترکیبی شهید کاظمی و همچنین سرمایه گذاری در 
نیروگاه شهید باکری سمنان با سهم 50 درصدی، 800 مگاوات به ظرفیت تولید برق 

کشور افزوده و تحویل وزارت نیرو می دهد.
به گزارش خبرنگار فولاد، سیدامیر طباطبائیان، مدیر انرژی و سیالات شرکت فولاد 
مبارکه در گفت وگوی ویژه خبری سیمای مرکز اصفهان با بیان اینکه صنایع هرساله 
با ناترازی های برق مواجه اند و این ناترازی ها باعث شده صنعت طی سال های اخیر 
دچار چالش های جدی شود، اظهار کرد: امسال نیز این ناترازی بیش از سال گذشته 
اســت و محدودیت های بسیار ســنگین تری برای صنایع و به ویژه صنایع فولادی 
اعمال شده اســت. وی با بیان اینکه بر اســاس آمار وزارت نیرو، سال گذشته 10 تا 
12 هزار مگاوات و امســال نیز حدود 15 تا 17 هزار مگاوات کسری برق وجود دارد، 
افزود: این در حالی است که کل صنعت فولاد حدود 6 تا 7 درصد از مصرف برق را در 
شرایط عادی به خود اختصاص می دهد و این سهم در شرایط اعمال محدودیت ها 
به کمتر از 2 درصد می رسد. مدیر انرژی و سیالات شرکت فولاد مبارکه تصریح کرد: 
این شرایط به این معناســت که ما عملًا صنعت فولاد را متوقف می کنیم تا بتوانیم 
بخشی از نیاز شــبکه را تأمین کنیم که این وضعیت خسارت زیادی به صنعت وارد 
می کند و کاهش رشد اقتصادی کشور را به دنبال دارد. وی با بیان اینکه در حال حاضر 
بیش از 100 شرکت ازجمله صنعت خودرو، صنایع لوله و پروفیل، لوازم خانگی و… 
از تولیدات صنایع فولادی، مس و آلومینیوم برای تولیدات خود استفاده می کنند، 
گفت: زمانی که شرکتی مانند فولاد مبارکه در تولید با چالش روبه رو است، تأمین مواد 
اولیه شرکت های مصرف کننده محصولات فولادی و… نیز دچار مشکل می شود و 
عملًا بعد از چند ماه باعث تغییر در قیمت ها، نابه سامانی در بازار و مشکلات دیگری 

می شودکه به صورت غیرمستقیم بر معیشت مردم اثرگذار است.
طباطبائیان با تأکید بر اینکه به هرحال این چالش ها طی سال های اخیر به دلیل عدم 
سرمایه گذاری و نبود اقدام مؤثر، وضعیت صنعت فولاد را وخیم تر کرده است، ابراز 
امیدواری کرد که با اقدامات صنایع، مقداری از ناترازی ها در سال های بعد کاهش 
یابد. وی اضافه کرد: بر اســاس تفاهم نامه ای که 3 سال گذشته بین وزارت صمت 
و وزارت نیرو منعقد شد، مقرر گردید صنایع معدنی و فولادی به کمک وزارت نیرو 
بیایند و با احداث 10 هزار مگاوات نیروگاه، بخشی از نیاز خودشان را از محل تولید برق 
صنایع تأمین کنند. به دلیل مزایایی که در این تفاهم نامه پیش بینی شده بود، صنایع 
دیگری مانند آلومینیوم و مس نیز از این طرح استقبال کردند؛ به گونه ای که موجودی 

فعلی این تفاهم نامه به 17 تا 18 هزار مگاوات رسیده است.
مدیر انرژی و سیالات شرکت فولاد مبارکه ســهم فولاد مبارکه در تولید برق را یک 

هزار و 500 مگاوات اعلام کرد و گفت: در این راستا پروژه بزرگ احداث نیروگاه ۹14 
مگاواتی ســیکل ترکیبی با راندمان بیش از 58 درصد را در دستور کار قرار دادیم که 
تاکنون واحد اول گازی با ظرفیت نامی 307 مگاوات را در مهرماه سال گذشته و واحد 
دوم گازی را نیز فروردین ماه امسال بهره برداری کردیم و می توان گفت ۹0 درصد برق 
مصرفی در شرایط محدودیت فولاد مبارکه از محل این نیروگاه تأمین می شود. وی 
ادامه داد: فولاد مبارکه به تعهدات خود در زمینه خودتأمینی انرژی عمل کرد و این در 
حالی است که مشوق های قیدشده در تفاهم نامه برای اجرای این طرح محقق نشد. 
بنا بود به همان میزان که برق تولید می کنیــم، وزارت نیرو به ما برق تحویل دهد تا 
بتوانیم محدودیت های خود را به حداقل برسانیم،. طباطبائیان در ادامه با بیان اینکه 
بر اســاس اعلام وزارت نیرو در حال حاضر 2 هزار مگاوات برق توسط صنایع تولید 
می شود، گفت: این در حالی است که 800 مگاوات از این برق توسط گروه فولاد مبارکه 
تولید می شود به گونه ای که 614 مگاوات در شرکت فولاد مبارکه و 180 مگاوات نیز با 
سرمایه گذاری غیرمستقیم فولاد مبارکه با سهم 50 درصد، در نیروگاه شهید باکری 
سمنان راه اندازی شده است. وی تصریح کرد: سرمایه گذاران بخش تولید به این 
حوزه وارد شدند و انتظار تحقق مشوق ها را دارند؛ اما به رفتار وزارت نیرو نگاه می کنند 
که آیا به تعهدات خود در زمان پیک مصرف شــبکه عمل می کند یا خیر. در صورت 
عدم تعهد به توافقات، این امر می تواند در ادامه سرمایه گذاری آنان برای تولید برق 
تأثیرگذار باشد. مدیر انرژی و سیالات شرکت فولاد مبارکه با بیان اینکه بهینه سازی 
در هر بخش و صنعتی ضروری است، اضافه کرد: ما در صنعت برای افزایش راندمان 
نیروگاه ها و ســایر فرایندهای خود برنامه داریم و باید بهینه سازی در بخش های 

خانگی، تجاری، کشاورزی و سایر بخش های مصرف کننده انرژی نیز دنبال شود.

شهردار نطنز با مدیر مخابرات منطقه اصفهان دیدار کرد

مدیر دفتر مدیریت مصرف شرکت توزیع برق اصفهان خبرداد:
افزایش ۶۰ درصدی مصرف برق در اصفهان

رتبه نخست کسری آب های زیرزمینی اصفهان متعلق به دشت برخوار است

مدیر انرژی و سیالات شرکت فولاد مبارکه مطرح کرد:
عدم تحقق مشوق های وزارت نیرو در قبال خودتأمینی برق صنایع

مدیرکل نوسازی و تجهیز مدارس استان اصفهان:
کلنگ ساخت ۱۰۰۰ کلاس درس در استان اصفهان به زمین زده شد

 واگذاری زمین برای تامین مسکن ۱۹۵ خانوار دارای ۲ عضو معلول و محرومین

در استان اصفهان

گریدهای فولادی در ذوب آهن اصفهان افزایش ۱۰ درصدی می یابد
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